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Algemene Beschouwingen 2021 - ChristenUnie Ridderkerk 

Inleiding 
Dit zijn alweer de laatste algemene beschouwingen van deze raadsperiode. Een goed moment om terug te kijken. 
Waar komen we vandaan, wat waren onze doelen en verwachtingen? Kunnen we tevreden zijn? 

We willen dit in deze beschouwingen doen aan de hand van drie punten: Natuurlijk ChristenUnie, Gelukkig 
ChristenUnie en Zichtbaar ChristenUnie. Het zijn niet zomaar willekeurige kopjes, het zijn de namen van de drie 
werkgroepen die ons als raadsleden in de afgelopen raadsperiode enorm hebben ondersteund. De ordening in deze 
algemene beschouwingen is daarmee een dank aan onze betrokken achterban die met ons heel veel werk heeft 
verzet! Bedankt Tjalke, Maarten, Raymond, Barbara, Corstiaan, Ard, Jacqueline, Christiaan en Thirza! Het werk dat 
jullie (vanwege corona vaak ook letterlijk) achter de schermen hebben verzet is voor ons ongelooflijk belangrijk 
geweest, daardoor konden wij ons raadswerk veel beter uitvoeren. 

Natuurlijk ChristenUnie 
Natuurlijk ChristenUnie. Het is een fractie-werkgroep waarin we voorstellen bespreken die allemaal raken aan het 
grote vraagstuk hoe we zo goed mogelijk reageren op de gevolgen van de klimaatverandering. Hoe we in Ridderkerk 
zó kunnen handelen dat ook wij de wereld niet verder uitputten, maar misschien zelfs een beetje mooier achter 
kunnen laten. De werkgroep verdiepte zich in de voorstellen, sprak regelmatig met de wethouder en ambtenaren, 
maar ook met inwoners en diverse externe organisaties. Daardoor konden we bijvoorbeeld in juni van dit jaar van 
harte instemmen met de klimaatvisie. Een overkoepelende visie waarin de thema’s klimaat, energie, milieu, 
mobiliteit en circulaire samenleving in een samenhangend geheel zijn opgenomen. 
De werkgroep verdiepte zich in de Regionale Energie Strategie en zo konden we onze visie doorgeven op het 
hergebruik van restwarmte in onze regio, om zo uiteindelijk in 2050 aardgasvrij te zijn. Ook de groenvisie kwam 
regelmatig ter sprake. We hebben in het afgelopen jaar de eerste uitwerking gezien en dan is het goed om te zien 
dat onze wensen terugkomen: meer focus op ecologisch- en natuurlijk beheer en aandacht voor het betrekken van 
onze inwoners bij het vergroenen van Ridderkerk (operatie ‘Steenbreek’, geveltuintjes enz.).  
De ChristenUnie-werkgroep heeft zich ook verdiept in de blauwvisie, ofwel de waterkwaliteit, en input meegegeven 
aan de ambtelijke organisatie. We zijn erg benieuwd naar de uiteindelijke visie. 
Een ander belangrijk onderwerp waar afgelopen jaar veel over gesproken is waren de acties die voortkwamen uit het 
actieplan Geluid: een aantal wegen binnen Ridderkerk, maar ook bijvoorbeeld de Rotterdamseweg heeft grotendeels 
‘stil asfalt’ gekregen. Het geluidsscherm langs de Rotterdamseweg is vernieuwd, en we hebben deze periode 
besloten om ‘het gat in West’ te dichten en een geluidsscherm aan te leggen langs het Oosterpark. Belangrijke 
stappen om onze inwoners te beschermen tegen geluidsoverlast.  
De ChristenUnie zou de ChristenUnie niet zijn wanneer het nieuwe afvalbeleidsplan niet regelmatig ter sprake kwam. 
In de afgelopen vier jaar hebben we met elkaar telkens het doel voor ogen gehouden: in 2025 wordt nog maar 30 
kilo restafval per inwoner ingezameld. In het in maart 2019 vastgestelde afvalplan is die ambitie opgenomen, met 
een iets andere uitvoeringsvorm dan in de vorige raadsperiode beoogd: de keuze voor nascheiding en géén 
ondergrondse restafvalcontainers voor de laagbouw. Inmiddels is de uitvoering van dit beleidsplan grotendeels 
uitgevoerd, en kunnen we volgend jaar starten met invoering van het gedifferentieerde tarief: mensen bij wie het 
lukt om minder restafval aan te bieden, hoeven ook minder afvalstoffenheffing te betalen. De ChristenUnie ziet dit 
als een positieve stimulans. En dat het afvalplan nu al werkt: de resultaten over 2020 laten het zien. Een verhoging 
van het scheidingspercentage van 53% naar 68%! En dat terwijl de corona lockdowns ook voor een sterke verhoging 
van het huishoudelijke afval zorgde.  
Tegelijkertijd zien we ook een flinke stijging van de belasting op het verbranden van restafval, eens temeer reden om 
een goed scheidingssysteem voor onze inwoners aan te bieden.  
Omdat ook de gemeente zelf het goede voorbeeld moet geven, dienen we bij de begrotingsbehandeling een motie 
‘afvalinzameling begraafplaats Vredehof’ in. 
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Gelukkig ChristenUnie 
Nu over naar een andere werkgroep: gelukkig ChristenUnie. Met veel enthousiasme nemen hier leden aan deel die 
expertise hebben over de onderwerpen in het sociaal domein: van WMO tot jeugdzorg en van schuldhulpverlening 
tot onderwijs. Een domein waarin de afgelopen jaren meer en meer uitdagingen kwamen. Want echt niet iedereen 
in Ridderkerk is gelukkig. Zeker in het afgelopen jaar hoorden we verhalen dat de coronacrisis het wankele 
evenwicht wat er was verstoorde.  

Bijzonder vinden we het hoe professionals tijdens de lockdowns echt innovatieve manieren hebben gezocht om 
kwetsbare Ridderkerkers te bereiken. Ze zetten alles op alles om cliënten toch te bereiken. Wandelden met cliënten 
in parken, huurde ruimtes om met grote afstand tot elkaar toch even bij elkaar te komen, zochten naar manieren 
waarop mensen elkaar konden ondersteunen etc. Hiervoor willen we een groot compliment geven!  

En tijdens die – voor iedereen verwarrende – tijd is het toch gelukt om stappen te zetten op de thema’s die voor de 
ChristenUnie belangrijk zijn. De notitie gezondheidsbeleid Ridderkerk liet zien dat onze voortdurende aandacht voor 
preventie zin heeft. Een gezonde leefstijl, genoeg bewegen en niet roken, we lazen het terug. Aandacht voor 
laaggeletterdheid en schulden heeft een plek gekregen en er is meer en meer oog voor de combinatie van al deze 
problemen. Het project Kansrijke start is een mooi voorbeeld van preventie die al start bij het begin van het leven. 
We zijn onder de indruk van de gekozen aanpak! Dat de regeling Meedoen is uitgebreid met meer mogelijkheden 
voor kinderen en volwassenen is ook echt een lichtpuntje wat aandacht verdiend.  

In de dit jaar vastgestelde nota Integraal Beleid Sociaal Domein komen veel onderwerpen samen. Dat het gelukt is 
om in alle complexiteit een nota als dit op te leveren is een prestatie. Dat we meer en meer integraal willen werken 
wordt ook zo zichtbaar. We hopen dat in de doorontwikkeling de indicatoren en concrete doelen zichtbaar worden. 
Daarmee krijgen professionals volgens ons scherper welke stappen nu wel en welke niet helpen en krijgt de raad 
meer grip op de materie. Wanneer er doelen worden gesteld kunnen we ook het gesprek voeren over de waarden 
die achter de doelen zitten.  

En wanneer we het dan over waarden hebben komt er een motie in beeld die we vandaag in gaan brengen. Het gaat 
om de motie ‘directe toekenning WMO-beschikkingen’. Achter die motie zitten waarden die voor de ChristenUnie 
heel belangrijk zijn: recht doen en de kwetsbare beschermen. In de motie vragen we om per direct alle 
aangevraagde WMO-beschikkingen gedaan tot vandaag toe te kennen (met uitzondering voor verbouwingen en 
vervoer). Dit is hard nodig omdat er binnen de gemeentelijke organisatie forse achterstanden zijn bij het afgeven van 
beschikkingen. Wij denken dat onze inwoners niet de dupe mogen zijn van deze achterstanden en we denken dat er 
‘lucht’ komt in de ambtelijke organisatie door in één keer de wachtlijst weg te werken.  

Zichtbaar ChristenUnie 
Wanneer we terugkijken vanaf de start tot nu, wordt zichtbaar dat er heel hard is gewerkt om Ridderkerk mooier te 
maken. Mede dankzij de beschikbaar gestelde gelden vanuit de verkoop van Eneco-aandelen wordt er een inhaalslag 
gemaakt met het vernieuwen van verouderde schoollocaties (Gemini, De Noord, De Wingerd). Dat is goed voor de 
kwaliteit van onderwijs voor onze jonge Ridderkerkers. Daarnaast wordt ook geïnvesteerd in sportlocaties. Sporthal 
Drievliet krijgt een flinke opknapbeurt, en in december 2020 heeft de gemeenteraad budget beschikbaar gesteld 
voor de lang gewenste uitbreiding van de Ridderkerk Rowdies. 

We vinden het goed dat de keuze is gemaakt om flink te investeren. Met de gedane investeringen maken we 
Ridderkerk beter en mooier. Kijk maar eens naar de eerste resultaten van het centrumplan: er wordt ruimte gemaakt 
voor meer woningen (in de oude bibliotheek) en Ridderhof II en I worden inmiddels flink aangepakt. Straks krijgt de 
weekmarkt een mooie nieuwe plek, en komt er voor fietsers een nieuwe en comfortabele stalling. Bij de plannen 
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hebben we telkens opgeroepen om voor de veiligheid van voetgangers en fietsers te zorgen, we zijn dan ook blij dat 
dit goed meegenomen is in de plannen.  

We zien wel dat we nog veel te doen hebben, er ligt een grote uitdaging op het gebied van wonen. In de woonvisie is 
beschreven dat we in Ridderkerk minimaal 900 woningen moeten realiseren voor 2030. Graag gaan we met het 
college nog deze raadsperiode het gesprek aan hoe de woonvisie aan een duidelijke monitoring. 

Ook op het gebied van Mobiliteit zijn in deze raadsperiode belangrijke stappen gezet. In het dit jaar vastgestelde 
mobiliteitsplan is er duidelijk meer aandacht voor de fiets en voor de voetganger. Na een aantal raadsperiodes 
hierom te vragen zien we in het nieuwe plan mooie uitgangspunten. We hopen dat dit komende tijd ook zichtbaar is 
in concrete projecten. Op diverse plekken is dat al gebeurd (Lagendijk, Vlasstraat, Pruimendijk), maar het is nog niet 
altijd een vanzelfsprekendheid. Zeker daar waar al gewerkt gaat worden in het kader van onderhoud, neem dan ook 
gelijk verbeteringen mee. Daarom dienen we bij de Begrotingsraad een voorstel ‘Fietspad Donkerslootweg’ in. 

Er is de afgelopen raadsperiode zichtbaar veel gedaan! Het is goed dat het college bij aanvang van de coronacrisis 
niet gelijk de hand op de knip heeft gehouden ten aanzien van de vele investeringsprojecten. Dankzij een solide 
financieel beleid is in deze en vorige raadsperiode(s) ruimte gecreëerd om de genoemde investeringen mogelijk te 
maken, het was daarom niet nodig om plannen in de ijskast te zetten. En daardoor kunnen we nu en straks 
profiteren van betere voorzieningen en een mooier Ridderkerk. 

Nawoord 
Deze algemene beschouwingen zijn opgebouwd uit drie punten: Natuurlijk ChristenUnie, Gelukkig ChristenUnie en 
Zichtbaar ChristenUnie. Zoals gezegd de namen van onze fractiewerkgroepen waarmee we intensief en prettig 
samenwerken. We zijn het lang niet altijd gelijk met elkaar eens. Door persoonlijke ervaringen heeft elk lid een eigen 
kijk op de stukken die voorliggen. Dat is prima, we bespreken de dilemma's die daardoor ontstaan en vervolgens 
maken we een keuze. We vinden elkaar door het grotere en algemene belang voorop te stellen: het goede voor 
Ridderkerk voor nu en in de toekomst. 

Zo staan wij ook in het vraagstuk rondom participatie in Ridderkerk. Een onderwerp dat ook deze raadsperiode weer 
veelvuldig aan bod kwam. Het lijkt ons goed om daar tot slot nog wat over te benoemen. 

Participatie 

De afgelopen tijd leverde het onderwerp participatie ons nadenkwerk op. Er zijn de afgelopen periode grote stappen 
gezet. Kijk maar naar de digitale participatie bij de nota rivieroevers en de uitnodiging om digitale prikkers te zetten 
bij onveilige plekken of kijk maar naar de vele inspraakavonden, werkgroepen en verschillende adviesorganen. Gaat 
dan alles goed? Nee dat zeker niet, we horen en zien de pijnpunten en wat ons betreft zijn er zeker nog 
verbeterstappen te zetten. Maar het is wel zoeken hoe we dat goed doen. En wanneer inwoners, bedrijven en/of 
andere belanghebbenden onderling tegengestelde belangen hebben, is voor ons één ding vaak helder: we kunnen 
het niet iedereen naar het zin maken. Zelfs wanneer we besluiten om niets te veranderen zijn er vaak mensen 
teleurgesteld.  

Een ander aspect is: wanneer we de inwoners vanaf het prille begin mee nemen in plannen zien we dat er meestal 
niet zoveel belangstelling is. Pas wanneer plannen concreter worden en het invloed heeft op de eigen leefomgeving 
worden zaken concreet. In dat hele proces gaan we met inwoners in gesprek, lezen de stukken, spreken in de 
commissies met de wethouder en ambtenaren. Deze info levert bijna altijd een set tegenstrijdige belangen op. Het is 
de taak van alle fracties om uiteindelijk die belangen te wegen. Het besluit ligt dan uiteindelijk bij de gemeenteraad. 
Dit is hoe de lokale democratie is geregeld in Nederland.  
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Ter afsluiting 

We zijn dankbaar dat er in de afgelopen crisis maanden toch zoveel stappen konden worden gezet. We beseffen dat 
dit heel veel energie heeft gevraagd en willen het college en de ambtenaren daarvoor heel hartelijk bedanken.  
In deze begroting worden niet veel nieuwe plannen gepresenteerd. Dat is begrijpelijk gezien de verkiezingen in 
maart 2022. Wel is goed te zien dat de komende tijd nog heel wat plannen concreet worden uitgewerkt. Wat ons 
betreft wordt daarbij de koers die in deze raadsperiode is ingezet vastgehouden. We wensen ieder die hierbij 
betrokken is veel energie, wijsheid en Gods onmisbare zegen toe.  

Robert Kooijman en Erna de Wolff – ter Beek 

inhoudsopgave
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Algemene beschouwingen BURGER OP 1 

Dit zijn de laatste algemene beschouwingen van de raadsperiode  
2018-2022. Wat heeft deze periode Ridderkerk gebracht? Politiek gezien 
11 raadsfracties waarvan vier lokale partijen. Een duidelijk signaal van 
burgers als er ruimte en steun is voor zoveel lokaal geluid en wij hebben 
dat met veel plezier en energie opgepakt en maken ons op voor een 
volgende periode. 

We hebben door Covid een bijzonder jaar achter de rug door de lock-
down. Dit heeft wereldwijd veel impact, allereerst op de gezondheid en 
gezondheidzorg, handel, economie en het dagelijks leven van iedereen. 
Zeker nu veel zaken zoals de dagelijkse boodschappen, de 
energierekening, woningen maar ook bouwmaterialen voor huis en tuin 
snel duurder worden. 

Dat dit wereldwijd speelt is wel heel bijzonder en wij denken dat de impact 
die dit op de langere termijn gaat hebben nog lang niet inzichtelijk is. Ook 
voor de gemeente niet waar het gaat over uitkeringen en mensen in 
financiële problemen. 

Daarbij komt de klimaatverandering die uiteraard gewoon doorzet maar 
toch in een hoger tempo dan we aanvankelijk dachten. 

We hadden de wind mee, geld genoeg, zeker met de opbrengst van de 
aandelen Eneco. Dat wordt omgezet in ‘stenen’ voor een groot deel zoals 
nieuwe scholen, aanpak van wegen maar ook geluidsschermen. 
BURGER OP 1 vindt het een gemiste kans dat dit niet (deels) gebruikt is 
voor de energietransitie bijvoorbeeld voor een subsidie voor woning-
eigenaren die moeten isoleren. Wij vragen dit al jaren. 

Wij hebben zorgen over de buurtbus, voorheen 601 en nu 608-609. Lukt 
het om alle diensten met vrijwilligers te draaien? En hoeveel passagiers 
maken gebruik van deze dienst? Is dat vergelijkbaar met de periode voor 
Covid en met de oude bus 601? Veel vragen die we in een later stadium 
graag eens met de wethouder bespreken. 

Wij weten dat door de nieuwe bussen, die niet meer toegankelijk zijn voor 
passagiers met een rollator, er een belangrijke doelgroep is afgehaakt en 
nu veel meer achter de geraniums zit of afhankelijk is van anderen. Dat 
willen we toch juist niet? 
En hoe zit het met mensen die gebruik maken van een PGB? Wij horen 
dat het onnodig lastig kan zijn een PGB te krijgen i.p.v. hulp in natura. In 
hoeverre is hierin echte keuzevrijheid of zijn onze regels té streng. En hoe 



2 

zit het met PGB op vervoer? Een tegemoetkoming in de kosten als je zelf 
nog kan rijden in een al dan niet aangepaste auto zodat je geen gebruik 
hoeft te maken van het WMO-taxivervoer? En vergoedingen voor 
driewielfietsen en tandems als dat je enige vorm van vervoer is? Veel 
vragen die we in een later stadium graag eens met de wethouder 
bespreken. 

We hebben het actieplan Luchtkwaliteit met daarin de speerpunten om 
onder de WHO-grenswaarden voor fijnstof, stickstofdioxide en roet te 
komen/blijven. Dat dit lukt met de oude normen is bijzonder als je kijkt 
naar onze omgeving. Met de nieuwe normen van september jl. is het 
anders gesteld en zullen we hier wederom aan moeten werken en dat is 
prima het gaat immers over onze gezondheid. 
Dit is anders met het actieplan geluid waar we dik boven de 
grenswaarden van WHO (53 dB) zitten met als gevolg dat bij veel 
nieuwbouwplannen ook de toelaatbare geluidnorm moet worden 
bijgesteld naar ‘onze’ norm van 63 dB. Ook daarvan zegt de WHO dat 
hun norm flink omlaag gaat. 
Het geluidscherm wat het ‘gat van west’ moet dichten kent nu al een flinke 
tegenvaller. Dit scherm gaat nu i.p.v. ruim €2 miljoen, € 3 miljoen kosten. 
Dit o.a. door de stijging van materiaalkosten maar het meest doordat het 
op grond van Rijkswaterstaat komt te staan. Het moet immers aansluiten 
op de bestaande schermen dus daarin geen keus en dit was niet te 
voorzien, blijkbaar! 
Dit belooft wat voor het scherm bij het Oosterpark, deze is vele malen 
langer. Genoeg reden om deze in ieder geval niet op grond van 
Rijkswaterstaat te willen zetten maar in het park zoals gepland. Wat het 
Oosterpark betreft, daar is dus ruimte gereserveerd voor de geluidswal. 
Dit gaat ten koste van veel oudere bomen. We hebben in 2020 een mooi 
groenbeleid aangenomen waarin staat dat elke gekapte boom vervangen 
moet worden. Elke gekapte boom heeft ook een compensatiewaarde 
volgens dit plan maar daar wordt nu nog niet mee gerekend. Wanneer 
gaat men dat opstarten? In het plan staat niet dat de gemeente hiervan 
uitgezonderd is dus kan het handig zijn dit snel op te starten. Het besluit 
zo te werken is immers al in juni 2020 genomen? 
REACTIE WETHOUDER 
Het zou toch mooi zijn als we een goed gevuld gemeentelijk bomenfonds 
hebben? We kunnen dan aansluiten bij het bomen/bosplan van de 
minister die helpt met realiseren van 37.000 ha bos in Nederland. We 
kunnen direct beginnen om bomen te zetten bij de tunnelmond A15 bij 
Oostendam. Daar is een lange en brede strook waar bomen prachtig 
zouden passen en het helpt de inwoners de geluidbelasting te reduceren 
en de luchtkwaliteit te verbeteren. BURGER OP 1 vraagt hier al jaren 
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aandacht en actie voor. 
REACTIE WETHOUDER 

In dat kader dienen wij een motie in om als gemeente deelnemer te 
worden van het Deltaplan Biodiversiteit. Dit past mooi bij de ambities van 
het groenbeleid maar nog veel beter bij de nog vast te stellen visie op 
ecologie. 

Van Oostendam, fietsend naar het aangrenzende dorp, Rijsoord via de 
Pruimendijk. Deze wordt opnieuw geasfalteerd. Ook het deel wat tot nu 
toe bestraat was krijgt een asfalt laag zoals eerder is gedaan met de 
Vlasstraat en een stukje Mauritsweg. Asfalt is stiller dan klinkers maar 
maakt ook dat je heel veel gemakkelijker harder kan rijden. 30 km zou de 
nieuwe max. snelheid moeten worden. Ook moet dit gehele traject van 
ruim 3 km fietsstraat én snelfietsroute moeten worden. Volgens bewoners 
(ik ben daar één van) kan dit niet! Niet over een lengte van 3 km, niet als 
het een doorgaande weg is en niet als de weg bochtig en onoverzichtelijk 
is. 70 bewoners hebben aangegeven daar geen fietsstraat/snelfietsroute 
te willen, dit is volledig genegeerd. Hoezo staat bewonersparticipatie hoog 
in het vaandel bij dit college? Vraag dit ook maar aan bewoners en 
gebruikers van het Oosterpark! Aan anderen langs de Centrumring en 
aan bewoners langs de HOV (snelle bus)route. 
Daar springt 1 parel ver bovenuit…. De Botterhof! Een parel van 
participatie en goede samenwerking tussen gemeente en bewoners. Het 
kán dus wel, waarom leren jullie wethouders hierin niet van elkaar? Bij de 
invoering van de omgevingswet zou dit al normaal moeten zijn. 
De Botterhof is een prachtig kleinschalig bouwproject met 18 duurzame 
woningen. De verduurzaming van de vele woningen van Wooncompas 
gaat gestaag door. De woningen worden ingepakt en voorzien van 
zonnepanelen. Mooi om te zien dat er naar diversiteit wordt gezocht in de 
gevelbekleding. Dit geeft meer kleur aan Ridderkerk. Pas dat ook vooral 
toe binnen de wijken west en oost. Daar staan veel dezelfde woningen en 
dat patroon kan zo mooi doorbroken worden. 

Een aantal unieke panden voor Ridderkerk hebben de gemeentelijk 
monumentale status gekregen. Een klein stukje bescherming en groteren 
kans tot behoud. Maar met behoud alleen redt je het niet. Denkend aan 
de voormalig huishoudschool, dit pand gaat achteruit doordat er minimaal 
onderhoud aan wordt gepleegd, al jarenlang. Er is een stichting die al 
jaren knokt voor behoud, nu dat is gelukt, maar zij knokken ook voor een 
zinvolle invulling. Ze hebben dat goed op papier en zijn in nauw overleg 
met de wethouder hierover en toch komt het niet van de grond. Laat dit 
een project van de stichting (die bestaat uit inwoners) worden en probeer 
daar niet als gemeente overrulend je zaken onder te brengen. Kom in 
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goed overleg tot een invulling die recht doet aan de wijk, zoiets als nu al 
grotendeels het geval is. Kijk zo ook naar de katholieke kerk. BURGER 
OP 1 doet een dringende oproep in deze zaken echt met bewoners en 
gebruikers samen iets moois op te zetten. Dat heeft draagvlak en komt zo 
het hele plan ten goede.   

Hoe staat het met de woningbouw gepland aan de PC Hooftstraat? Vage 
plannen zijn er al lang. Daar kunnen veel woningen gebouwd worden en 
dat hebben we hard nodig. 
REACTIE WETHOUDER  

Druppel op de gloeiende plaat, maar wel iets om woningen betaalbaar te 
houden is het invoeren van een verhuurdersvergunning voor de 
particuliere woningmarkt. In Ridderkerk gaat dat over ca 4% van de 
huurwoningen maar dat kan gemakkelijk in korte tijd groeien. Om te 
voorkomen dat extreem hoge huurprijzen gevraagd kunnen worden of 
bijzonder slecht onderhoud gepleegd kan dit een instrument zijn om dan 
in te grijpen door met een vergunning om te mogen verhuren, te werken. 
Wij dienen hiervoor een motie in. 

Wij vinden het een gemiste kans dat de Ridderhof 2 niet in zijn geheel 
wordt getransformeerd naar woningen en de winkels ondergebracht in 
Ridderhof 1 en Jorishof. Nu blijft het een lange blinde muur die het 
winkelhart afschermt van de buitenwereld. Dit open maken zou het 
centrum aantrekkelijker maken. Wij hebben daar bij de Centrumvisie 
nadrukkelijk voor gepleit maar we missen initiatief in dergelijke zaken bij 
dit college. Laat de markt het maar regelen zegt men. Dit had het centrum 
goed kunnen verlevendigen, het had dan groen aangekleed kunnen 
worden met bomen gefinancierd uit het bomenfonds…. alleen maar winst. 
Er kunnen zo wie zo veel meer bomen in en rondom het winkelhart gezet 
worden, ook daar is over gesproken in de Centrumvisie en nog steeds 
niet gerealiseerd. Dan daarbij de gemiste kans om het betaald parkeren af 
te schaffen en het winkelhart daardoor een gezonde economische impuls 
te geven. BURGER OP 1 heeft zich daar destijds bijzonder voor ingezet 
maar ondanks de verkiezingsbeloften van twee coalitie partijen konden 
men toen opeens niet instemmen met onze motie. Jammer, erg jammer!  

De energie transitie moet doorgaan, maar op hoeveel platte bedrijfsdaken 
liggen nu zonnepanelen? Hoe zit dat bij Nieuw Reijerwaard? Nieuwe 
panden, dan zou dat toch een voorwaarde moeten zijn? 
REACTIE WETHOUDER 
Het aansluiten (letterlijk) voor enkele woonwijken waaronder Bolnes op 
restwarmte uit de Rotterdamse haven gaat niet door omdat het 
Warmtebedrijf Rotterdam is omgevallen. Hoe nu verder? Hoe moeten we 
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zo wie zo verder met de transitie als de andere wijken volledig op 
elektriciteit over moeten schakelen en de eigenaren van koopwoningen 
het zelf uit moeten zoeken? De kosten voor eerste levensbehoeften 
stijgen snel en die gaat voor investeren in je huis, ook al kan je dat op 
lange termijn terugverdienen.   

Het ophalen van huisvuil is ook zo’n een eerste levensbehoefte. De 
wethouder wil in januari 2022 het ‘variabel tarief’ invoeren. In het 
beginstadium van de plannen was dat uitgelegd als een basistarief met 
daarin voor elk huishouden twee ‘klepbewegingen’ per week of eens per 
twee weken een lediging van de mini-container. Extra klepbewegingen of 
een extra mini-container zou dan bijbetalen betekenen. Dit wordt nu los-
gelaten en élke klepbeweging of lediging moet extra worden betaald. Wij 
voorzien zo veel problemen als afval in bermen of containers van anderen 
enz. Wij dienen een motie in dit voor de duur van 1 jaar naar het eerste 
voorstel terug te brengen en dan minder klepbewegingen dan 2 per week 
of 1 ledigingen per 2 weken, terug te betalen ofwel te belonen. Dit o.a. 
naar aanleiding van veel zorgen van inwoners maar ook dit is een eerste 
levensbehoefte.   

Dan Nieuw Reijerwaard. Last but not Least! 
Inmiddels omgedoopt tot Dutch Fresh Port (DFP) en samengevoegd met 
Veren Ambacht en BT Oost. De verbindingsweg is aangelegd maar daar 
missen we met regelmaat een vrije baan voor de hulpdiensten. Bij file 
daar staan ook zij vast, dit is al gebeurt. Ook daarvoor hebben we al 
eerder gewaarschuwd. Ook voor de bus is dit dan een probleem. 
In het gebied wordt volop gebouwd en men is gestart met de 
werkzaamheden om de IJsselmondse Knoop opnieuw in te richten. 
Rondom dit bedrijventerrein zit een groot, wij denken onoverkomelijk, 
probleem. Ook Cornelisland en Reijerwaard behoren daar bij maar ook 
het glastuinbouwcluster aan de Hoogzandweg. De toename van verkeer 
gaat fors zijn en vele malen groter, ca 80 %, worden dan waarop het plan 
in dit gebied is gebaseerd. Dit is immers berekend in een soort second 
opinion in 2013 al. 
Bij het ontwerpen van dit plan is meer fout gegaan. Zo ging men ervan uit 
dat het gebied aan de rivier en aan het spoor zou liggen zodat goederen 
ook via water en trein vervoerd zouden kunnen worden en men niet alleen 
afhankelijk zou zijn van de rijkswegen. Destijds zijn deze problemen van 
tafel geveegd omdat men al begonnen was met de herinrichting. 
Nu komt DFP met een onderzoek naar sluipverkeer in het gebied wat nu 
weer gaat spelen bij weer meer files op de snelwegen. Het bureau wat dit 
onderzoek doet heeft varianten opgesteld om het verkeer beter af te 
wikkelen. En het zal al duidelijk zijn, dan komt men wederom met de weg 
door de boomgaard. Deze ontsluiting lost het sluipverkeer niet op en ook 
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dat is in het verleden al onderzocht. Dit bevordert alleen maar meer 
verkeer op de randweg Barendrecht. Ook de andere oplossingen zoals 
een brug over de Blaakwetering met aansluiting en verbreding van de 
Hoogzandweg en een geheel nieuwe weg die met een brug over de Waal 
naar de Sandelingenknoop bij Zwijndrecht moet lopen worden alternatieve 
varianten genoemd. Het enige wat verlichting zou kunnen brengen is een 
extra aansluiting op de A15/A16 maar dan moeten weer viaducten bij de 
Populierenlaan en Lagendijk verbreed worden én Rijkswaterstaat wil daar 
geen extra oprit of op-en-afrit, tot nu toe. 
Kortom hoe houden we Ridderkerk leefbaar …. dat kan volgens BURGER 
OP 1 alleen door te stoppen met uitgeven van bouwkavels en te stoppen 
met bouwen. Het gebied loopt tegen zijn grenzen aan, ook voor gezonde 
bedrijfsvoering moet de leefkwaliteit op orde zijn. Die grenzen zitten in het 
aantal verkeersbewegingen wat nog op normale wijze zijn weg kan vinden 
op de rijkswegen. Denk daar eens over na, wat hebben wij er in de 
toekomst aan als de bedrijventerreinen daar vol gebouwd zijn, de 24 uur 
economie draait en wij 24/7 te maken hebben met veel verkeer en files, 
want spreiding zou de enige oplossing kunnen zijn. Denk aan de 
leefkwaliteit en gezondheid van Ridderkerkers die zijn toch vele malen 
belangrijker dan het geld wat we hiermee al dan niet verdienen? 
De vrij blijvende kavels zouden prachtig ingevuld kunnen worden met 
bomen, er zijn instanties die zoeken ruimte voor bomen en het gebied 
schreeuwt om een ‘groene long’. In het groenbeleid wordt gesproken over 
Tiny Forest en dat op 200 m2, 600 inheemse bomen gepland kunnen 
worden. Wissel dat af met kavels met zonnepanelen. Een andere partij 
die dit vóór de verkiezingen 2018 ook wilde op Nieuw Reijerwaard zou dit 
moeten omarmen.  

Bewoners praten nu mee in de plannen van DFP maar vragen 
nadrukkelijk om een eerlijk podium om hun gebiedskennis eerlijk mee te 
wegen. We hopen van harte dat dit serieus genomen wordt. 
Het kán wel dat is gebleken. 

BURGER OP 1 voegt graag de daad bij de naam, we zetten de burger op 
1 en maken graag gebruik van hun expertise om de kennis van de 
medewerkers of externe bureaus, die veelal niet uit de regio komen, in 
balans te houden.  

Dit alles voor breed gedragen besluiten waar iedereen content mee is en 
er minder bezwaren en bezwarende stukken in de media…… en in de 
algemene beschouwingen komen. 

Samen … maar echt SAMEN voor een mooi en toekomst bestendig 
Ridderkerk. 

inhoudsopgave
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Algemene Beschouwingen 2021 CDA Ridderkerk 

Inleiding 

Beste raadsleden, college, overige aanwezigen en kijkers thuis, 

Namens het CDA Ridderkerk willen wij allereerst de gemeenteraad, het college en de ambtenaren 

complimenteren en een woord van dank uitspreken, voor wat er in het afgelopen jaar tot stand is 

gebracht. 

De Covid-19 heeft een langere impact op onze samenleving dan we op voorhand hadden 

gedacht. Deze crisis heeft vele inzichten opgeleverd en heeft er ook voor gezorgd dat de 

tegenstellingen in onze samenleving meer inzichtelijk zijn geworden. Binnen Nederland zijn we 

steeds hoger opgeleid, maar ons land kent ook nog ruim 2 miljoen laaggeletterden. We zijn 

digitaal steeds meer verbonden, maar tegelijkertijd groeit de eenzaamheid. 

Door deze inzichten zijn we ook gaan inzien hoe groot de behoefte is aan gemeenschapszin. Dit 

sluit ook naadloos aan bij een van de fundamenten van het CDA. Het is wel duidelijk geworden 

dat we niet als losse individuen door het leven willen gaan maar als coöperatieve samenleving, 

individuen die met elkaar de schouders eronder zetten. Het CDA hoopt dan ook dat we ons als 

samenleving blijven inzetten voor de keuze van meer samen en minder ik. 

Het afgelopen jaar hebben we ook binnen Ridderkerk gezien dat onze inwoners zich voor de 

coöperatieve samenleving willen inzetten. 

Niet omdat het moet van de overheid, 

Niet omdat je er via de markt voor betaalt, 

Maar omdat we als mensen elkaar nodig hebben. 

Deze verandering brengen we niet in een dag tot stand maar is een continu proces waar we met 

z’n allen aan moeten blijven werken. Deze verandering begint in de samenleving en is al gaande, 

de vraag is of het ons lukt om hierbij te helpen. 

Het is zaak om te blijven omzien naar elkaar hoewel dat niet altijd even makkelijk zal zijn. 

De kracht van mensen is ongekend. Het is tijd voor een Nederland waar niet de markt, niet de 

overheid maar de samenleving weer centraal staat. 
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het doel van het CDA is altijd geweest om mensen in hun gezin, hun omgeving en 

samenwerkingsverbanden tot hun recht te laten komen (publieke gerechtigheid), opdat zij in 

verantwoordelijkheid en naar vermogen een bijdrage kunnen leveren aan de samenleving 

(gespreide verantwoordelijkheid), omzien naar elkaar (solidariteit) en bouwen aan een 

perspectiefrijke toekomst voor onze kinderen (rentmeesterschap). 

Vanuit deze vier pijlers van het CDA-gedachtegoed volgt hieronder de visie van het CDA 

Ridderkerk en zullen we ook de onderwerpen die door het huidige college zijn gerealiseerd, of nog 

gerealiseerd moeten worden, bespreken. 

Vanuit een besef van verbondenheid tussen de generaties voelt het CDA zich geroepen tot zorg 

voor natuur en cultuur. 

Zijn wij goede voorouders? Vanuit het besef dat we de natuur en de cultuur geërfd hebben van 

onze (voor)ouders en wij geroepen zijn tot een duurzame zorg hiervoor. Dat vraagt dat we verder 

kijken dan ons eigen belang en onze eigen tijd, ook op financieel gebied. Om een betere 

samenleving achter te laten moeten we wat van waarde is vernieuwend en creatief doorgeven. 

We moeten keuzes maken met het oog op de toekomst, wat meer langetermijndenken - hoe ziet 

ons dorp er straks uit, wat voor openbaar vervoer sluit daarop aan, hoe willen we recreëren binnen 

ons dorp (denk aan bijvoorbeeld de groenvoorziening en de fiets- en wandelpaden).  

Kinderburgemeester 

We vinden het belangrijk dat bij deze keuzen voor de toekomst onze kinderen en jongeren 

worden betrokken.  

De motie van het CDA voor een kinderburgemeester is aangenomen en de eerste 

kinderburgermeester is benoemd en is actief in Ridderkerk. Namens onze fractie willen we de 

kinderburgermeester complimenteren voor haar werk de afgelopen jaren. De kinderburgemeester 

is mooie manier om onze jeugd te betrekken bij de lokale politiek en zo een spreekbuis te laten 

zijn voor de jeugd. 

Voorzieningen voor jongeren 

Het bestemmingsplan voor de nieuwe locaties van de Gemini, De Loods en De Gooth is 

vastgesteld. Hiermee hebben we de eerste stap gezet naar een lange termijn investering in de 

Ridderkerkse jeugd. Een plek waar talentontwikkeling wordt gestimuleerd, hulp wordt geboden 
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waar nodig en waar de Ridderkerkse jeugd in het weekend uit kan gaan. We blijven hiernaast 

aandacht vragen voor een Soos voor de wijken Oost en het Centrum. Met het (waarschijnlijke 

vertrek) van de Soos Het Hoofdkwartier richting de wijk West, blijven de wijken Oost en het 

Centrum zonder  

Soos zitten. 

Drugsgebruik 

Een andere zorgelijke ontwikkeling in onze gemeente, is het drugsgebruik. We zullen in 

Ridderkerk moeten blijven handhaven tegen het drugsgebruik en daarnaast inzetten op scholing 

op onze scholen.  

Renovatie sporthal en nieuwbouw voor basisscholen 

Vanuit het Aangepast Integraal Accommodatie Plan Ridderkerk (AIAP) gaan we de Sporthal 

Drievliet renoveren en verduurzamen en komt er nieuwbouw voor de scholen De Noord, De 

Wingerd en De Driemaster. Dit zorgt ervoor dat we voor de toekomst hier accommodaties 

realiseren waar onze jeugd nog en met veel plezier gebruik van kan maken. 

De afgelopen jaren hebben we als gemeente veel initiatieven kunnen ontwikkelen die grote 

investeringen met zich meebrachten. Ondanks al deze investeringen hebben we al deze jaren 

kunnen steunen op een solide en sluitende jaarrekening. Dit is mede te danken aan de extra 

inkomsten van uit de verkoop van de aandelen van Eneco en de herfinanciering van ons vreemd 

kapitaal tegen lagere rentelasten. Als gemeente Ridderkerk staan we er hierdoor voor de 

toekomst financieel gezien goed voor. 

Nieuw te bouwen woningen 

Door alle maatschappelijke ontwikkelingen zien we een veranderende maatschappij met nieuwe 

uitdagingen. Als voorbeeld zien we de stijgende vraag naar woningen en de verontrustende 

prijsontwikkeling.  

Alleen in Zuid-Holland zullen we 90.000 nieuwe woningen moeten bouwen. Voor onze gemeente 

is dit geen eenvoudige opgave maar zijn op meerdere locaties in Ridderkerk toch al mooie 

plannen gerealiseerd of worden ze nog gerealiseerd. De betreffende locaties zijn, Driehoek ’t 

Zand, woningen in het centrum op de locatie van de oude bibliotheek, woningen op de kruising 
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Rembrandtweg/ Burgemeester de Zeeuwstraat, woningen aan de Pruimendijk (locatie oude 

manege), woningen op de kruising Lagendijk/ Rijksstraatweg. 

Toch vinden we het als CDA belangrijk om het aanbod te verruimen voor met name nieuwe 

doelgroepen. Hier kan worden gedacht aan nieuwe woonvormen zoals starterswoningen, die 

aantrekkelijk zijn voor jongeren met een smalle beurs. Hiervoor zien we dat in het centrum kansen 

liggen en die moeten we niet laten liggen. Het zou mooi zijn als we op deze manier meer 

woningen voor onze eigen inwoners kunnen realiseren. 

Het CDA wil alle mogelijkheden aangrijpen om de druk op de woningmarkt te verlichten. Mede op 

verzoek van het CDA wordt er nu ook onderzoek gedaan naar de mogelijkheid van tijdelijke 

woningen binnen Ridderkerk. 

Mensen hebben behoefte aan gemeenschapszin. Het CDA zet in op het zorgen voor elkaar en op 

betrokkenheid van burgers om de onderlinge solidariteit te versterken. We zijn het gelukkigst als e 

in gemeenschap met anderen leven en worden gezien en gewaardeerd. 

Mensen die kwetsbaar zijn geworden verdienen steun van hun zorgzame medemensen en van 

een beschermende overheid. 

Mensen helpen die slecht ter been zijn 

Bij de invoering van het afvalplan was een veel gehoord geluid dat het voor inwoners die slecht ter 

been zijn lastig kan worden om hun afval weg te brengen. Als CDA vinden we dat, vanuit het 

standpunt dat we moeten omzien naar elkaar, we hier iets aan moeten doen. In veel gevallen 

zullen mensen die minder goed ter been zijn vaak ook een mantelzorger hebben. 

Het CDA dient een motie in om voor deze mantelzorgers een extra afvalpas te verstrekken voor 

het woonadres waarop de mantelzorger mantelzorg verleent. 

Hulpverlening overheid 

Covid-19 heeft ook wel duidelijk gemaakt dat het belangrijk is om meer contact te hebben met je 

directe omgeving. In onze directe omgeving kan toch ook sprake zijn van eenzaamheid, en dat 

geldt niet alleen voor onze ouderen maar in niet mindere mate voor onze jongere inwoners. Het 

kan iedereen overkomen. De Coronacrisis heeft laten zien wat voor kracht er in de 

Nederlandse/Ridderkerkse samenleving zit. In sommige gevallen is de gemeente een steun in de 

rug geweest door de groeperingen die het meest geraakt worden door de Coronacrisis tegemoet 
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te komen. Hierbij valt te denken aan het kwijtschelden van verschuldigde huren en minder strikt te 

zijn op de geldende regelgeving.  

Een betaalde werkplek voor mensen met een arbeidsbeperking 

Het is goed om te constateren dat ondanks de gevolgen van de Coronacrisis, en het wegvallen 

van werkgelegenheid in een aantal sectoren, het toch mogelijk is geweest om personen met een 

arbeidsbeperking te kunnen plaatsen op een betaalde werkplek. Dat is een mooi voorbeeld van 

een inclusieve maatschappij waar het CDA groot voorstander van is. Ridderkerk pakt door om een 

inclusieve samenleving mogelijk te maken. 

Wijkdashboards 

Veel van deze activiteiten worden buiten ons gezichtsveld opgepakt en blijven vaak ook 

onderbelicht. Het CDA is daarom groot voorstander om deze activiteiten meer onderling te delen, 

goed om het te weten maar ook goed om van initiatieven te leren. Samen met partij 18Plus heeft 

het CDA vorig jaar een motie ingediend om een wijkdashboard per wijk in te richten. De uitwerking 

van deze motie was niet naar tevredenheid van de raad en wordt nu opnieuw opgepakt. 

Behoud cultureel erfgoed 

Op het gebied van cultuur hebben we de afgelopen jaren mooie resultaten behaald, we investeren 

in ons cultureel erfgoed. 

Door het laten vervallen van de claim voor het tramtracé door Ridderkerk investeren we nu in het 

behoud van de Huishoudschool en de twee woningen aan de Molensteeg. Hierbij wordt op basis 

van een goed participatie traject gekeken welke mogelijkheden er zijn voor een maatschappelijke 

invulling van de Huishoudschool 

Als we het in Ridderkerk hebben over cultureel erfgoed kunnen we het landgoed “Huys ten Donck” 

zeker niet vergeten. Deze mooie oude buitenplaats wil het CDA zeker behouden voor Ridderkerk. 

Het is dan ook goed om te zien dat de getijdenhaven van het landgoed is hersteld. We zien graag 

dat het gebied rond deze haven een openbaar gebied wordt waar onze inwoners fijn kunnen 

recreëren en waar jong en oud in aanraking komt met de Ridderkerkse geschiedenis. 

Mooi om te zien dat Ridderkerk de afgelopen jaren inzet op informatieborden over de 

Ridderkerkse geschiedenis, zoals op de Kerksingel. Als CDA vinden we dit een mooi initiatief en 
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zien we deze informatieborden graag terug in Ridderkerk, bijvoorbeeld ook 1 bij De Draak voor de 

Ridderkerkse jeugd met uitleg over waar ons ‘dorps wapen’ vandaan komt. 

Aanschaf Capitulatiemuseum 

Het afgelopen jaar is de gemeente Ridderkerk ook in de gelegenheid gesteld om het 

Capitulatiemuseum in Rijsoord te kopen. Een kans die wij als CDA niet aan ons voorbij wilden 

laten gaan om zo’n belangrijke plek uit de Nederlandse geschiedenis te behouden. 

Toekomst kerkgebouwen in Ridderkerk 

Het CDA is initiatiefnemer geweest voor een kerkenvisie en veel kerken hebben hier ook positief 

op gereageerd. Voor sommige kerken komt de nog te vormen visie te laat maar het is goed dat 

hierover nu de dialoog ontstaat over de toekomst van kerkgebouwen en dat in dialoog tussen de 

gemeente, kerkeigenaren, inwoners en erfgoedorganisaties. We gaan met elkaar in gesprek over 

de toekomst van alle kerkgebouwen in onze gemeente, monumentaal en niet-monumentaal, 

nieuw en oud. Op deze manier hopen we ons kerkelijk cultureel erfgoed te bewaren. 

Investeren in bomen en planten en maatregelen mbt klimaatverandering 

Met de groenvisie trekken we het groenonderhoud breder. We stimuleren in een verscheidenheid 

van bomen en planten, waardoor we beter bestand zijn tegen de gevolgen van 

klimaatverandering. Het klimaat verandert en door de toenemende druk op de natuur zien we in 

de omgeving een toenemende verslechtering van onze biodiversiteit. Het CDA is daarom blij met 

de aanstelling van een ecoloog om te onderzoeken hoe we een grotere biodiversiteit kunnen 

realiseren. Met de toenemende droge zomers is het belangrijk dat onze gemeente kiest voor een 

grotere diversiteit aan groenvoorzieningen.  

Investeren in groen 

Daarnaast hebben we de afgelopen jaren extra geïnvesteerd in groenonderhoud en hebben we 

het onderhoudsniveau in onze gemeente verhoogd. 

Zowel binnen als buiten de woonwijken hebben we prachtige parken en rustgebieden waar onze 

bewoners dichtbij huis kunnen recreëren. Zeker gelet op de beperkende maatregelen in het kader 

van Covid-19 is dit extra belangrijk om in stand te houden en te verbeteren. Het CDA wil de lijn 
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van investeren in de Groenvisie dan ook verder stimuleren en de ‘groene buffer’ rondom 

Ridderkerk instant houden. 

Gescheiden afval inzamelen betaalbaar houden 

Het afvalplan is stapsgewijs ingevoerd en langzaamaan worden de gestelde doelen gerealiseerd. 

Het gescheiden inzamelen van ons afval is succesvol, maar daar staat tegenover dat de 

opbrengst voor het gescheiden afval minder is dan verwacht waardoor de kosten voor het 

restafval gestegen zijn. Per saldo kost het afvalplan de inwoners van Ridderkerk momenteel extra 

geld. Daar staat tegenover dat dat wel onze bijdrage is voor een schonere wereld, een wereld die 

we door willen geven aan de volgende generaties. Doorgaan met het inzamelen van afval op de 

oude manier had geleid tot nog veel hogere kosten. Het CDA zal de ontwikkelingen op dit gebied 

goed blijven monitoren en kritisch blijven om ervoor te zorgen dat we het gestelde doel, duurzame 

afvalverwerking tegen zo laag mogelijke kosten, ook daadwerkelijk gaan realiseren. 

Het uitgerolde afvalbeleid is voornamelijk generiek voor heel de gemeente. Nu het generiek is 

uitgerold zullen we als gemeente Ridderkerk ons moeten inzetten op maatwerk. 

Busverbindingen en buurtbussen 

Het CDA vindt een goed openbaar vervoer cruciaal voor een goed functionerende economie. De 

Hoogwaardig Openbaar Vervoer Visie (HOV) is aangenomen en dat betekent dat we aansluiting 

hebben op de belangrijke vervoerslijnen van en naar onze omliggende gemeenten. Dit vindt het 

CDA belangrijk omdat door Covid-19 het gebruik van het openbaar vervoer meer onder druk is 

komen te staan. 

Daarnaast vervullen de buurtbussen een belangrijke rol om heel Ridderkerk bereikbaar te houden. 

Het in stand houden van de buurtbussen is daarom naar de mening van het CDA essentieel. Een 

directe verbinding naar station Barendrecht is daarnaast een al langer uitgesproken wens van 

onze fractie. 

Ruim baan voor fietsers 

Er ontstaat een toenemende differentiatie binnen het langzame verkeer. We noemen hier de 

(deel)scooter, de elektrische fiets en de gewone fiets. Deze vervoersmiddelen vormen een 

belangrijk element binnen het verkeerscirculatieplan. Het CDA is dan ook voorstander voor 

bredere en meer toegankelijke fietspaden, die de veiligheid van deze mobiliteit ten goede zal 

komen. Maar ook voor een centrum dat via veilige wandelroutes te bereiken is, en voor de fiets 
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toegankelijk. Een mooi voorbeeld hiervan is de inrichting van een stuk van de Lagendijk als “auto 

te gast” gebied. 

Ruim baan voor voetgangers 

Naast al deze vervoersmiddelen, moet er in Ridderkerk ook ruimte gegeven worden aan de 

voetgangers. Hierbij is het veilig kunnen oversteken essentieel en daarom zouden we als CDA 

graag zien dat er meer ingezet wordt op verlichte zebrapaden zoals op de Geerlaan. In ons 

verkiezingsprogramma voor 2022-2026 zullen we hiervoor verdere stappen voorstellen. 

Meer parkeervoorzieningen bij winkels 

Het CDA is van mening dat naast deze vormen van mobiliteit het centrum ook zeker toegankelijk 

moet blijven voor de auto, met onder andere goede parkeervoorzieningen en mogelijkheden tot 

elektrisch laden. Met een, gedurende de laatste jaren, toch al zwaar onder druk staande 

detailhandel en Horeca is het voor winkeliers van belang om vooral toegankelijk te zijn en blijven 

voor verkeer buiten de regio. 

Aanbod winkels en vermindering van leegstand 

Door Covid-19 en de daarbij behorende maatregelen is een toekomstvisie, over hoe onze 

economie zich gaat ontwikkelen, niet eenvoudig te schetsen. Onze maatschappij verandert en dat 

heeft gevolgen voor de economie. Met de gebundelde krachten van onze gemeenschap kunnen 

we deze uitdaging aan. 

Door middel van de aangenomen plannen voor het centrum investeren we in de buitenruimte van 

het centrum. De uitwerking van de plannen zal gefaseerd gaan plaatsvinden, en per fase aan de 

Raad worden voorgelegd voor akkoord. 

De eerste concrete acties zijn als zichtbaar. Door de komst van de Lidl naar het centrum vindt er 

een verschuiving plaats van vele winkels waardoor de leegstand in ons centrum verminderd. 

Daarnaast is er een akkoord bereikt om op de plaats van de oude bibliotheek woningen te gaan 

creëren. 

Naast de plannen voor het centrum vindt het CDA het ook belangrijk dat de kleinere 

winkelgebieden (zoals Dillenburgplein, Plein Oost, winkelcentrum Bolnes en de winkelstrip in 

West) in Ridderkerk in stand blijven en zo hun lokale buurtfunctie kunnen blijven uitvoeren.  



Pagina 9 van 11 

Bedrijventerrein Nieuw Reijerwaard 

Het aantrekken van nieuwe bedrijven op Nieuw Reijerwaard is ondanks Covid-19 succesvol. 

Doordat de bezettingsgraad van dit terrein nu 40% is wordt nu ook de uitvoering van de 

IJsselmondse knoop opgepakt. Een grote zorg van het CDA is wel hoe we ervoor gaan zorgen dat 

de vele verkeersbewegingen in goede banen worden geleid en we Ridderkerk bereikbaar houden 

voor onze inwoners en hulppersoneel zoals een ambulance. 

Ontwikkelingen Oosterpark 

Een van de concrete uitwerkingen hierbij is het plan voor het Oosterpark. Voor de bewoners aan 

de rand van het Oosterpark willen we de geluidshinder verminderen en wordt er een geluidswal 

gerealiseerd langs de A16. Hierdoor vinden er ingrijpende veranderingen plaats in het Oosterpark 

en was er ook de gelegenheid om de sportfaciliteit van de Rowdies aan te passen zodat deze aan 

de wettelijke eisen gaat voldoen. Naast al deze ingrijpende veranderingen in het Oosterpark gaan 

we ook flink investeren in het park zelf zodat we daar met z’n allen fijn en goed kunnen blijven 

recreëren. 

Het CDA dient een motie in om bij aanschaf van meubilair voor de verschillende parken in 

Ridderkerk, waaronder het Oosterpark, in te zetten op rolstoelvriendelijk meubilair, zoals 

bijvoorbeeld picknicktafels. 

Rechtstaat 

Het CDA staat voor het juiste doen, recht doen, omwille van de menselijke waardigheid. 

De rechtsstaat is een onmisbare voorwaarde voor de bescherming van de menselijke 

waardigheid. Een betrouwbare overheid stelt duidelijke grenzen en geeft mensen zekerheid. De 

overheid is er ook om onrecht te bestrijden, ze moet rechtvaardig zijn. En, de overheid moet 

zorgen voor mensen die kwetsbaar en afhankelijk zijn. 

Vanuit overheidswege worden er steeds meer taken gedelegeerd naar de gemeenten. Het is goed 

om te zien dat het ambtelijk apparaat van de BAR-organisatie bij de daadwerkelijke uitvoering van 

deze activiteiten op zoek is naar de combinatie van kwaliteit en efficiency.  

We zien dan ook steeds meer initiatieven ontstaan om de onderlinge samenwerking op te zoeken. 

Een mooi voorbeeld hiervan is aangenomen voorstel voor de integratie van het sociaal domein. 

Waar voorheen individuele activiteiten werden afgestemd op de behoeftes van de inwoners van 
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Ridderkerk worden de activiteiten nu vaker gebundeld en als totaalpakket aangeboden aan de 

inwoners van Ridderkerk. 

Veiligheid op straat 

Door de maatregelen die worden genomen in het kader van Covid-19 merken we dat de fysieke 

veiligheid toenemend onder druk komt te staan. We ervaren steeds vaker kleinere excessen in 

onze samenleving. De laatste tijd zien we een stijging van High Impact Crimes die ontoelaatbaar 

zijn. De steekpartij tussen twee jongeren bij de Gemini, de schietpartij op de parkeerplaats bij 

winkelcentrum de Werf en de beroving in het Zand zijn zorgelijke ontwikkelingen.  

Het CDA vindt het belangrijk dat onze inwoners zich veilig voelen in Ridderkerk.  

In het kader van de het messenincident in onze gemeente is het goed dat we hier meer aandacht 

voor hebben. Zo zijn er inzamelacties geweest om wapens in te kunnen leveren en kunnen we, als 

we dat nodig vinden voor de veiligheid, ook gebieden aanwijzen waar de politie preventief kan 

fouilleren. 

Het CDA is ook voorstander om de Mobiele Camera-Unit (MCU) vaker in te zetten. 

Relatie overheid en samenleving 

Voor het CDA begint politiek met de erkenning van maatschappelijk initiatief. Mensen, buurten, 

sportclubs, scholen, kerken, moskeeën, zorginstellingen, bedrijven; ze leveren allemaal een 

unieke bijdrage aan onze samenleving. 

De overheid geeft al die mensen en organisaties het vertrouwen om te doen waar ze goed in zijn. 

En de burger geeft de overheid het vertrouwen om te doen wat zij moet doen. De 

vertrouwensrelatie is dus belangrijk. Gespreide verantwoordelijkheid betekent ook dat mensen, 

organisaties, bedrijven en overheden een eigen en gezamenlijke verantwoordelijkheid hebben 

voor het algemeen welzijn, om zowel de persoon als de gemeenschap te laten floreren. 

Het kan ook voorkomen dat de gemeente juist de belemmerende factor kan zijn. Daarom pleiten 

we als CDA ervoor dat de overheid de samenleving alle ruimte geeft in plaats van allerlei 

beperkende maatregelen, die maatschappelijk initiatief in de kiem smoort. 

Het CDA dient een motie in om het binnen de gemeente Ridderkerk mogelijk te maken om 

zienswijzen en Wet Openbaarheid van Bestuur (WOB) verzoeken digitaal te mogen indienen. 

Digitale veiligheid wordt een steeds belangrijker aspect. Als CDA realiseren wij ons heel goed, hoe 

belangrijk het is, om onze digitale gegevens veilig te kunnen opslaan. 
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Het onrechtmatig verkrijgen van persoonlijke data is een groot issue geworden met soms 

verstrekkende gevolgen. Wij vinden het belangrijk, dat onze overheid alle hierop gerichte 

maatregelen in het werk zal stellen, om onze persoonlijke gegevens blijvend te beschermen. 

Tot slot 

Als Ridderkerkse samenleving staan we de komende jaren voor grote veranderingen. 

We noemen de verduurzaming met daaraan gekoppeld een circulaire economie en een 

ingrijpende energie transitie die ons te wachten staat. Hierbij is essentieel dat we dit gezamenlijk 

met alle inwoners oppakken. Een enorme complexiteit, die veel van ons vraagt zoals onder 

andere zelfredzaamheid. 

De invoering van de Omgevingswet, wat betekent dat meer regelgeving decentraal kan worden 

bepaald. Op zich een vereenvoudiging van regelgeving maar dat gaat ook gepaard met een 

grotere lokale verantwoordelijkheid. 

Een maatschappij waar helaas niet iedereen even gemakkelijk in zal kunnen meekomen. 

Daarom moet wij met elkaar samen op weg, naar een nieuwe tijd, met gelijke kansen voor 

iedereen. 

We wensen daarom bij dit alles heel Ridderkerk en daarbij het college, de raad en de ambtenaren 

Gods zegen toe. 

Ton Overheid, Victor Mijnders en Dick Breeman 

Moties: 

 Rolstoelvriendelijk meubilair in parken, zoals bijvoorbeeld picknicktafels.

 Extra afvalpas voor mantelzorgers.

 Mogelijkheid om zienswijzen en Wet Openbaarheid van Bestuur (WOB) verzoeken digitaal

te mogen indienen.

inhoudsopgave
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Algemene Beschouwingen 2021 – GroenLinks Ridderkerk 

Björn Ros, oktober 2021 

Klimaatverandering 

Kent u de EO serie ‘Als de Dijken Breken?’  Waarin de dijken en waterkeringen in Zeeland het niet 

meer houden in een storm en een groot deel van de randstad onder water komt te staan. Dat is 

natuurlijk fictief. Maar laat wel zien hoe kwetsbaar we hier zijn met een stijgende zeespiegel. 

Ridderkerk ligt in het midden van het kwetsbare gebied onder zeeniveau.   

Het KNMI publiceerde deze week een rapport dat de zeespiegel met 1,2 meter zal stijgen deze 

eeuw. Als de uitstoot van broeikasgassen onverminderd blijft toenemen. Niets doen is geen optie.  

In het ergste scenario zegt de KNMI. ‘Dit is het einde van de het Koninkrijk der Nederlanden’ 

Natuurlijk zijn alle ogen nu gericht op de klimaattop in Glasgow.  GroenLinks Ridderkerk hoop dat 

het gevoel van urgentie wat wij voelen, gedeeld wordt door de wereldleiders.  

De impact van klimaatverandering is lokaal merkbaar. Wateroverlast of juist hitte en droogte. We 

moeten ons lokaal daartegen wapenen, onze bebouwde omgeving daarop inrichten.  Maar ook in 

Ridderkerk onze verantwoordelijkheid nemen om de uitstoot van CO2 te beperken.  

Wonen 

De wooncrisis is ook in Ridderkerk merkbaar. Dan is het gemakkelijk te wijzen naar landelijke 

trends. Maar we moeten ook zeker naar onszelf kijken. Er zijn niet veel woningen bijgebouwd de 

laatste jaren. In 2021 komen er ‘maar liefst’ 12 woningen bij in heel Ridderkerk.  En wat er 

gebouwd wordt is vooral in het duurdere segment. Daar moet echt een kentering in komen. Er 

moeten rap meer woningen gebouwd worden. Een bekend mantra van GroenLinks Ridderkerk is 

‘hoger bouwen om Ridderkerk groen te houden’. Daarnaast moeten we ook nadrukkelijk kijken 

naar bijvoorbeeld tijdelijke huisvesting, en kleinere betaalbare duurzame woningen voor 

jongeren/studenten. Daarnaast pleit GroenLinks voor een zelfbewoningsplicht die mogelijk is 

vanaf 2022. 

Financiën  

In de Algemene Beschouwingen van 2019 en 2020 heeft GroenLinks haar zorgen geuit over de 

hoeveelheid investeringen. Het lijkt wel of het geld op MOET. Alle Eneco inkomsten, bijna 40 

miljoen, zijn keurig verdeeld door de coalitiepartijen. Nog voordat er een cent binnen was.  

Daarnaast laat dit college de netto schuldenquote enorm oplopen om het financieringstekort op te 

vangen waardoor we ook accepteren niet meer in de veiligste categorie zitten. Maar dit wordt 

‘keurig’ doorgeschoven naar het volgende college en de nieuwe raad. GroenLinks maakt zich daar 

zorgen over.   
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Zoals u gewend bent van de van GroenLinks Ridderkerk, lichten wij er drie onderwerpen uit waar 

wij aandacht voor willen vragen tijdens deze Algemene Beschouwingen. Daar zullen we op 

doorgaan in bijdrages donderdag.  

inhoudsopgave
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ALGEMENE BESCHOUWINGEN EVR 2021 

De positie van Ridderkerk, is sterk, de financiële reserves zijn groot, de begroting lijkt te sluiten, in 
onze regio vormen we met enkele andere gemeenten de financiële kopgroep. 
Prachtige vergezichten, schetsen een gemeente waar het leven goed is, een goede waarnemer ziet 
echter toch wel wat rimpels in deze “El Dorado” vijver. 
We leven in een bijzondere tijd, de veranderingen in onze samenleving voltrekken zich razendsnel. 
We veroveren de ruimte, gaan de maan bewoonbaar maken, het telefoonnetwerk voor de maan 
wordt op dit moment al ontwikkeld door Nokia in opdracht van NASA, het moet binnen twee jaar 
operationeel zijn. 
Communicatie wordt blijkbaar gezien als een gebiedende voorwaarde voor het op gang brengen van 
een nieuwe samenleving. 
In onze eeuwenoude samenleving hebben we middelen in overvloed om te communiceren, toch 
slagen wij er vaak maar slecht in, om onze boodschap bij het publiek voor het voetlicht te krijgen. 
Eveneens is het blijkbaar ook lastig om geluiden uit de samenleving op te vangen, om er 
daadwerkelijk ook iets mee te doen. 
Bijna altijd komen we niet verder dan: 
Nee, u moet niet bij ons zijn voor een woning, want dat hebben we op afstand gezet. 
Nee, u moet niet bij ons zijn met een klacht over de lange wachttijden voor een woning en ook niet 
bij Woonvisie want dat heet tegenwoordig Wooncompas. 
Nee, ook bij Wooncompas moet u niet zijn, want die heeft het weer uitbesteedt aan Woonnet. 
Nee, klachten over het traag reageren van de ambtelijke organisatie op een WMO-aanvraag, kunnen 
we ook niet zo veel mee, want daar moeten we eerst met Barendrecht en Albrandswaard over 
praten. 
Nee, u moet ook niet bij de gemeente Ridderkerk zijn, ja daar woont u wel, maar u moet bij de BAR-
organisatie zijn. 
Nee, die hebben zoveel werk, met alles uit de drie gemeenten, dat u voorlopig niet aan de beurt 
bent, daar kunnen wij niets aan doen. 
Nee uw bouw aanvraag wordt door de BAR-organisatie niet behandeld want ze hebben het veel te 
druk, ook daar kunnen we niets aan doen. 
Nee, de weg waar u aan woont is in eigendom van het waterschap, daar moet u niet voor bij ons zijn. 
Met alle prachtige communicatiemiddelen, is een inwoner vaak niet in staat om de boodschap bij de 
ingewikkelde “overheidsmachine” voor het voetlicht te krijgen. 
Met alle goede bedoelingen is met de BAR-organisatie een gedrocht in het leven geroepen en ook 
gehouden, waar niemand gelukkig mee is, behalve dan de ambtelijke top, die een eigen bestuurslaag 
heeft gevormd, O, als Thorbecke zijn ogen nog eens kon openslaan. 
Het college heeft haar greep op de ambtelijke organisatie totaal verloren, zonder dat er ook maar 
enig zicht is op een ommekeer. 
Sterker nog, de ambtelijke organisatie, heeft haar greep op het college nog verstevigd. 
Is er dan helemaal niets waar dit college ons blij mee heeft gemaakt, jazeker, dat is er ook wel, 
natuurlijk wel. 
Algemene beschouwingen waar alleen maar met pracht en praal over het college wordt geschreven, 
gaan ons niets brengen, het zijn juist de uitglijders die ons iets kunnen leren. 
Mogen deze algemene beschouwingen ter lering zijn opgesteld, omdat het altijd beter kan, soms 
worden grenzen overschreden die de grondslag van onze democratie ondermijnen. 
Groot was onze verbijstering toen onze fractie kennis heeft genomen van het feit dat dit college het 
principe van de vrije pers met voeten heeft getreden. 
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Als dit spoor wordt bewandeld kan er van lering geen sprake meer zijn, dan maak je geen fout, dan 
ben je fout! 
Dat het zover is gekomen met een college waar onze handtekening onder staat, is zeer 
teleurstellend. 
De verkiezingen van 2022 zijn op handen, wij hopen op een nieuw bestuur dat knopen durft door te 
hakken en orde schept in deze bestuurlijk chaos. 
Maar leven we dan in donkere tijden, zouden we ons met recht kunnen afvragen. 
Daar is in onze optiek nog geen sprake van, hoewel het imago van het openbaar bestuur deuk na 
deuk oploopt. 
Er zijn binnen onze samenleving gelukkig nog krachten actief, die de rechten van burgers nog hoog in 
het vaandel hebben. 
Om maar namen te noemen, Omtzigt en Leyten hebben de moed gehad om een beerput open te 
trekken, al moesten ze daarvoor persoonlijk een hoge prijs betalen. 
Nog onlangs kwam de zwarte lijst van de belastingdienst in het nieuws 
Een andere cultuur van ons openbaar bestuur is dringend gewenst, en moet er ook zonder meer 
komen. 
De Raad van Europa heeft Nederland pijnlijk op de vingers getikt over de toeslagen affaire en zelfs de 
rechtspraak kreeg een flinke veeg uit de pan 
Ook in Ridderkerk mogen we weleens in de spiegel kijken en de vraag stellen: hebben we het wel 
goed gedaan? In plaats van : we hebben het goed gedaan! 
Dat het gelijk van de pers van een lagere orde is dan het gelijk van het college is zorgelijk, het is een 
opstelling die weinig ruimte geeft voor een andere cultuur. 
Een opmerking binnen ons bestuur, dat een “PERSONA NON GRATA”, met zijn vraag, maar onder op 
de stapel moet worden gelegd, doet bij ons de alarmbellen rinkelen! 
Ondanks alles zien wij nog steeds het licht, in een samenleving waar gelukkig nog mensen op de bres 
durven staan voor recht en gerechtigheid, altijd tot hun eigen schade. 
Nog verleden week stond ik in het museum nog oog in oog met Generaal de Kruif, die het bevel 
voerde over de internationale troepenmacht in Afghanistan. 
Hij vertelde over een land, waar de kansen klein zijn en waar de lichtpuntjes heel ver in de toekomst 
lijken te liggen. 
In Ridderkerk hebben we een scala aan kansen en een overvloed aan lichtpuntjes, die ook nog eens 
echt voor het grijpen liggen, 
De droom dat in Ridderkerk, deze kansen ook echt worden gegrepen, kan echt werkelijkheid worden, 
een omslag in bestuurlijke cultuur is daarbij een onontkoombare voorwaarde. 
Met de verkiezingen in het verschiet hebben wij heel hoge verwachtingen. 

De fractie van EVR 
Ad Los 
Wim van der Linden 

inhoudsopgave
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Algemene beschouwingen 2021 Volkspartij voor Vrijheid en Democratie 

VVD Ridderkerk: verantwoorde keuze voor de (lokale) Ridderkerkse belangen 

Inleiding 

De tijd vliegt en gebeurtenissen volgen elkaar in razendsnel tempo op. Over ruim vier maanden 
mogen we alweer naar de stembus voor de gemeenteraadsverkiezingen. Waarschijnlijk is de tijd 
zo snel gegaan, dat ook u niets van de door de grootste partij beloofde nieuwe politiek heeft 
gemerkt. Sterker nog, de ‘oude’ politiek lijkt door het huidige college van een nog sterker 
fundament te zijn voorzien. Ongetwijfeld zullen diverse partijen bij de komende verkiezingen 
wederom de mooiste beloftes doen die zij uiteindelijk, ondanks een positie in het college, niet 
waar kunnen maken. Ook de huidige collegepartijen zullen dat in meerdere of mindere mate 
moeten erkennen. Dat niet alle beloftes waargemaakt kunnen worden, zal iedereen begrijpen. 
Er moet nu eenmaal samengewerkt worden en je kan niet in alles je zin krijgen. Maar beloftes 
doen die op voorhand al niet haalbaar zijn, daar wil de VVD Ridderkerk niet aan meedoen. Alleen 
onderdeel uit te maken van een college zonder een groot deel van onze eigen plannen te kunnen 
verwezenlijken, is niet aan ons besteed. Wij houden dan ook vast aan onze eigen koers. 

In deze algemene beschouwingen kijken wij liever vooruit dan alleen maar terug te kijken op de 
afgelopen vier jaar. Het huidige college heeft in onze ogen goede voorstellen gedaan, maar ook 
keuzes die wij zeker niet voor onze inwoners en ondernemers zouden maken. Sommige van die 
keuzes hopen we in de komende raadsperiode nog te kunnen aanpassen of liever nog, ongedaan 
te maken. 

In onze algemene beschouwingen van 2017 gaven wij al aan dat vrijheid en democratie nooit 
vanzelfsprekend zijn. Deze pandemie maakt dat op een pijnlijke manier duidelijk. Om Corona te 
bestrijden is onze bewegingsvrijheid in meerdere of mindere mate beperkt en de op 
democratische wijze vastgestelde maatregelen worden niet zonder slag of stoot nageleefd. Het 
luisteren naar aanwijzingen van handhavers en zorgverleners voor het naleven van de 
afgesproken regels, zodat we met elkaar in een zo groot mogelijke vrijheid kunnen leven, lijkt af 
en toe niet meer de norm te zijn. En wat is er nu zo moeilijk om de afwijkende mening van een 
ander te respecteren en andersdenkenden niet gelijk te bedreigen of erger nog, te lijf te gaan? 
In een democratie gelden de regels van de meerderheid, waarbij de belangen van de minderheid 
ook meegewogen en zo min mogelijk geschaad moeten worden. Met elkaar samenleven vergt 
nu eenmaal ook individuele aanpassingen. Daarbij blijft iedereen verantwoordelijk voor zijn 
eigen keuzes en moet de gevolgen daarvan ook dragen. Over die eigenverantwoordelijkheid 
lijken veel mensen regelmatig toch iets te gemakkelijk heen te stappen. 

Voor de VVD Ridderkerk zijn vrijheid en democratie zeer belangrijke pijlers voor onze 
samenleving, waarbij respect en begrip voor elkaar vanzelfsprekend zouden moeten zijn. Om 
deze pijlers stevig overeind te houden, zullen we democratisch opgestelde regels en gemaakte 
afspraken moeten naleven en handhaven. Maar ook de mogelijkheid om met elkaar in discussie 
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te gaan over de noodzaak en juistheid van opgelegde maatregelen en plannen moeten worden 
gewaarborgd. 

De komende vier jaar zullen we daarom blijven werken aan een veiliger, sterker en beter 
Ridderkerk. We willen de gemeenschappelijke wensen en initiatieven van onze inwoners en 
ondernemers waarmaken, strijden voor een respectvolle omgang met elkaar en ons er hard voor 
maken dat we omkijken naar elkaar. De VVD Ridderkerk zet zich ervoor in dat de belangen van 
alle Ridderkerkse inwoners en ondernemers zo optimaal mogelijk bediend worden! Want dat is 
in het belang van heel Ridderkerk. 

Algemeen 

In de huidige raadsperiode heeft de VVD Ridderkerk zich zoals gebruikelijk constructief 
opgesteld. Bij de beoordeling van voorstellen maakt het voor ons niet uit of die afkomstig zijn 
van coalitie- of oppositiepartijen, maar zetten wij het belang van onze inwoners en ondernemers 
voorop. We hebben daarom de afgelopen jaren wederom een groot aantal moties en 
amendementen van diverse partijen gesteund en soms mede ingediend. 

De door ons zelf ingediende moties en amendementen hebben regelmatig de steun van een 
meerderheid van de gemeenteraad gekregen. Onze fractie heeft dat zeker gewaardeerd. Zo 
hebben we onder andere op financieel gebied de ondergrens van de Algemene reserve op 20 
miljoen euro kunnen houden, zodat we als gemeente een goede financiële buffer hebben voor 
onverwachte tegenvallers. In het kader van de veiligheid is er een extra buitengewoon 
opsporingsambtenaar gekomen en voor het sociaal domein is er een innovatiecompetitie 
afgesproken. Bij inrichtingen van de openbare ruimte hebben we bijvoorbeeld in het Oosterpark 
een klein succes behaald door een geplande rietput uit het plan te kunnen fietsen. Behoud van 
het fietspad langs het Essenlaantje is echter tot op heden nog niet gelukt en dat vindt de VVD 
Ridderkerk jammer. We hopen op een open en constructieve houding van het college bij de 
uitvoering van de (her)inrichting van het Oosterpark. 

Uiteraard zijn er voorstellen geweest die niet pasten in onze visie voor een veiliger, sterker en 
beter Ridderkerk. Die voorstellen hebben wij dan ook niet gesteund. Dat wij niet onze zin hebben 
gekregen is nu eenmaal een onderdeel van onze democratie en hebben wij te respecteren. Dat 
doen wij dan ook, maar wij blijven ons uiteraard wel vanuit onze liberale uitgangspunten en 
samen met u inzetten om de voor Ridderkerkse samenleving belangrijk geachte doelen te 
bereiken. 

Economie 

Corona is nog steeds in ons leven. Zowel de naweeën van de eerder getroffen maatregelen als 
de huidige beperkingen zijn bij veel inwoners en ondernemers nog steeds voelbaar. Voor 
sommigen gaat het enige tijd duren om de gevolgen van alle maatregelen te boven te komen. 
De VVD Ridderkerk wil de ondernemers zo snel mogelijk de kans geven te kunnen herstellen van 
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hun gederfde inkomsten en ruimte bieden voor nieuwe initiatieven en creativiteit. Ondernemers 
maken Ridderkerk tenslotte aantrekkelijker voor (nieuwe) inwoners, bedrijven en bezoekers. 

Ondernemers die op zondag hun winkel willen openen, moeten daartoe in de gelegenheid 
gesteld worden. Dit is ook goed voor de werkgelegenheid en de aantrekkelijkheid van onze 
winkelcentra. De gemeente moet onze ondernemers steunen door zoveel mogelijk lokaal bij hen 
in te kopen. Om de aantrekkelijkheid van onze winkelcentra verder te waarborgen moeten deze 
voor het autoverkeer goed bereikbaar blijven en is er voldoende goedkope parkeergelegenheid 
nodig. Daarnaast moeten voetgangers en fietsers ook op een veilige manier de winkelcentra 
kunnen bereiken. Bij de (her)inrichting van de winkelcentra kan dat op goede manieren 
gerealiseerd worden zonder de automobilist het leven zuur te maken. Juist de bereikbaarheid 
per auto is voor veel winkeliers van levensbelang. Kortom, ruim baan voor inwoners en 
ondernemers blijft ons credo. 

Veiligheid 

De afgelopen jaren is Ridderkerk niet gevrijwaard gebleven van gewelddadige incidenten. 
Overvallen, steek- en schietpartijen en de incidenten in zwembad de Fakkel zijn in het nieuws 
geweest, maar ook huishoudelijk geweld zorgt voor onveiligheid in onze gemeente. De 
Pandemie lijkt de lontjes van veel mensen erg kort gemaakt te hebben. Verschillende meningen 
over bijvoorbeeld wel of niet vaccineren leiden tot bedreigingen over en weer op de sociale 
media. Hier blijkt wederom uit dat we steeds minder van elkaar tolereren, terwijl we het toch 
met elkaar moeten doen. Juist met zo’n grote groep met veel verschillende mensen kunnen we 
samen veel voor elkaar krijgen door van elkaar verschillen te leren en te profiteren. Wij willen 
een tolerant en inclusief Ridderkerk waar iedereen zichzelf kan zijn, waar er naar mensen 
geluisterd wordt en waar we verwachten dat iedereen zich gedraagt. Racisme, discriminatie, 
intimidatie en uitsluiting moeten met alle mogelijke middelen bestreden worden. Iedereen moet 
zich in Ridderkerk veilig voelen en zichzelf kunnen zijn, ongeacht afkomst, mening, geaardheid 
of geloofsovertuiging. 

Onder veiligheid vallen ook brand- en verkeersveiligheid en digitale veiligheid. 
Informatieverstrekking over en bewustwording van de gevaren op deze gebieden kan een hoop 
ellende voorkomen. Wat brandveiligheid betreft kan een wijkbrandweervrouw/man hier een 
grote rol vervullen en wij pleiten dan ook voor een proef hiermee. Een motie hiervoor zullen wij 
mede indienen.  

Het zorgen voor veiligheid op welk gebied dan ook is een gezamenlijke verantwoordelijkheid. 
Met elkaar moeten we Ridderkerk zo veilig mogelijk maken. Buurtpreventieteams zijn al een 
mooi voorbeeld van het oppakken van die gezamenlijke verantwoordelijkheid. Extra toezicht op 
straat (en niet achter een bureau) kan geen kwaad en een Buitengewoon opsporingsambtenaar 
in elke wijk is geen overbodige luxe. Een Buitengewoon opsporingsambtenaar als extra 
aanspreekpunt voor eenieder die hem of haar nodig heeft bij ongewenste zaken vergroot naar 
onze mening het veiligheidsgevoel en het geeft onze wijkagenten meer armslag bij de uitvoering 
van hun werk.  
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Financiën 

De Kadernota 2022 en meerjarenraming lieten voor de structurele begrotingssaldi voor de 
komende jaren voornamelijk rode cijfers zien. De wethouder van Financiën heeft dat in een paar 
maanden tijd weten om te zetten naar saldi van miljoenen in de plus. Een knappe prestatie, 
waarvoor de VVD Ridderkerk hem complimenten maakt. Toch moeten we ons niet blindstaren 
op deze mooie cijfers. Incidentele meevallers hebben aan deze positieve begrotingssaldi 
bijgedragen. En door de zogenaamde trap-op-trap-af systematiek gecombineerd met de hogere 
begrote uitgaven van het Rijk vloeit er voor de komende jaren jaarlijks meer dan 2 miljoen euro 
extra in onze gemeentelijke kas. Terecht waarschuwt de wethouder, dat de trap-op-trap-
afsystematiek er periodiek toe kan leiden, dat er vanuit het Rijk fors minder geld onze kant 
opkomt dan nu verwacht. 

De gevolgen van Corona zijn nog niet allemaal boven water en de stijgende grondstof- en 
bouwkosten voor de uit te voeren gemeentelijke projecten zullen van negatieve invloed zijn op 
de begroting. Dan gaan we er tevens maar vanuit dat financiële tegenvallers door niet goed 
uitgewerkte berekeningen zoals bij het realiseren van het scherm bij West uitblijven. Het blijft 
dus nodig om de financiële vinger aan de pols te houden. 

De gemeentelijke financiën zijn bij de VVD Ridderkerk gezond, betrouwbaar en voorspelbaar. 
Hoewel wij het met bepaalde (voorgenomen) investeringen niet eens zijn en in een enkel geval 
zelfs weggegooid geld vinden, heeft dit college, flink geholpen door de 46 miljoen euro aan 
ontvangen Enecogelden, voor een gezonde financiële basis voor de komende jaren gezorgd. Een 
mooie prestatie in deze Corona-jaren. 

Voor de portemonnee van onze inwoners, ondernemers en verenigingen ziet het de komende 
tijd door onder andere de snel oplopende energie- en boodschappenprijzen minder rooskleurig 
uit. Ook de gemeentelijke afvalstoffenheffing gaat niet voor de ooit beloofde mindere lasten 
zorgen. Sommige partijen willen een nieuwe tarifering voor de rioolheffing. Een voorstel is 
daarvoor in de maak. Voor de eigenaren en gebruikers van een woning ziet het ernaar uit dat zij 
ongeveer tien euro per jaar minder gaan betalen. Voor ondernemers kan dit honderden tot wel 
duizenden euro’s per jaar meer gaan kosten. Voor de verkiezingen kan je naar de meeste 
inwoners hiermee goede sier maken, maar wij hebben op dit moment twijfels of de gevolgen 
van een dergelijke wijziging te rechtvaardigen zijn. We wachten uiteraard eerst het definitieve 
voorstel af om afwegingen op basis van de feiten te kunnen maken. 

De ondernemers lijken ook op een ander belastinggebied erop achteruit te gaan. De belofte van 
het college om de precariobelasting af te schaffen is gerealiseerd. Daar zouden de ondernemers 
een reclamebelasting voor in de plaats krijgen, die meer moest gaan opbrengen dan de 
precariobelasting. Het Ondernemersplatform Ridderkerk, een adviesorgaan van de gemeente, 
stelt echter voor om geen reclamebelasting in te voeren, maar om de begrote reclamebelasting 
bij de geraamde opbrengst OZB niet-woningen op te nemen. We zijn benieuwd op welke wijze 
dit uitgewerkt gaat worden. Een lastenverzwaring voor de ondernemers lijkt echter een feit. 
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Zorg en welzijn 

Het baart de VVD Ridderkerk zorgen dat de uitgaves in het Sociaal Domein blijven stijgen en ook 
de wachtlijsten voor verschillende soorten ondersteuning blijven toenemen. Uiteraard vindt de 
VVD Ridderkerk dat er kwalitatief goede zorg geboden moet worden en de kosten in de hand 
gehouden moeten worden. We moeten manieren gaan vinden om het (nog) efficiënter te doen 
en proberen aan de voorkant de grote toename van zorgvraag beter te gaan inperken. 

Een paar jaar geleden heeft de gemeenteraad ruim twee miljoen euro vrijgemaakt onder andere 
om wachtlijsten te laten verdwijnen. Het geld is intussen opgemaakt, maar de wachtlijsten zijn 
er nog steeds. Het is echter onwenselijk om mensen met een nijpende zorgvraag op hun 
ondersteuning te laten wachten, omdat de gemeente niet voldoende mogelijkheden heeft om 
de aanvragen af te handelen. Wij zijn een voorstander om nu onder voorwaarden alle tot een 
bepaalde datum ingediende aanvragen zonder onderzoek te honoreren. De gemeente moet dan 
binnen een jaar alle toegekende aanvragen alsnog beoordelen. Voor hen die ten onrechte de 
aanvraag gedaan hebben, stopt de ondersteuning dan onmiddellijk, maar er zullen niet met 
terugwerkende kracht kosten verhaald gaan worden. De uitvoerende organisatie krijgt hierdoor 
lucht en de zorgvragers worden snel geholpen, zodat hun situatie niet verslechterd doordat zij 
(te) lang op een beschikking hebben moeten wachten. 

Mobiliteit 

De VVD Ridderkerk wil het verkeer door, naar en vanuit heel Ridderkerk voor iedereen zo 
toegankelijk mogelijk maken en onveilige verkeerssituaties verbeteren. De ene 
verkeersdeelnemer is daarbij niet belangrijker dan de andere. Ontmoedigingsbeleid met 
betrekking tot de automobilist vinden wij onjuist. Stimulering daarentegen van alternatieve 
vervoersmogelijkheden is prima. De VVD Ridderkerk is voor het gebruik van OV-fietsen en 
andere vormen van deelmobiliteit. Fatsoenlijk en veilig gebruik moeten daarbij vanzelfsprekend 
zijn. Andere verkeersdeelnemers moeten er niet door gehinderd worden. 

Corona maakt duidelijk dat het busnetwerk en de dienstenregelingen makkelijk uitgehold 
kunnen worden. Wij willen geen verdere teruggang van het huidige netwerk en de huidige 
dienstenregeling en het liefst moeten die weer terug naar het eerdere niveau. Wij blijven ons 
sterk maken voor een lightrailverbinding met Rotterdam en Dordrecht. Deze verbinding is de 
enige garantie voor duurzaam Hoogwaardig Openbaar Vervoer (HOV) in de toekomst. 

De onder grote druk vastgestelde HOV-visie delen wij niet. Hopelijk komen de nieuwe 
gemeenteraadsverkiezingen niet te laat en kunnen wij de uit deze visie voortvloeiende plannen 
nog stopzetten. Dit college vindt voortvarendheid heel belangrijk. Bij het vormen van 
investeringspotten hebben ze dat ook goed in de praktijk gebracht, maar gelukkig wil de 
uitvoering van de plannen nog wel eens vertraging oplopen. Maar laat dit geen aansporing voor 
het college zijn om alsnog tot uitvoering over te gaan. 
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Nog dit jaar zal een raadsvoorstel over de centrumring behandeld gaan worden. Het zou goed 
zijn, wanneer het college zich niet alleen laat leiden door de onderzoeken van het door zijn 
ingehuurde adviesbureau, maar juist ook door meningen en wensen van de ondernemers en 
inwoners (van de omringende straten/wijken) die belang hebben bij de te nemen maatregelen. 
Verstandig zou zijn dit raadsvoorstel voorlopig in de ijskast te zetten. Een door ondernemers en 
inwoners goed en breed gedragen plan is van grotere waarde dan dat een afscheidnemend 
college zijn stempel op de centrumring kan drukken. 

Wonen 

De vraag naar woningen van onze inwoners is groot en er zijn nauwelijks nog (betaalbare) huizen 
te krijgen. Er moeten dus meer woningen komen geschikt voor onze inwoners. De bouwruimte 
in Ridderkerk is echter schaars en daarom zullen we zuinig, efficiënt en creatief gebruik van die 
ruimte moeten maken. Het stapelen van woningen kan een oplossing zijn en wat de VVD 
Ridderkerk betreft is bijvoorbeeld de Huishoudschool een prachtige locatie voor woningbouw. 
Met respect voor de historische waarde-elementen zouden daar woningen, geschikt voor 
verschillende soorten woningzoekenden en eventueel zorgondernemingen, gerealiseerd 
kunnen worden, maar ook initiatieven van particuliere projectontwikkelaars op andere plekken 
binnen onze gemeente kunnen wellicht versneld opgepakt worden. 

Wonen is uiteraard meer dan een dak boven het hoofd. Ook een schone en veilige omgeving zijn 
belangrijk voor de kwaliteit van leven. Daarom willen wij nog meer inzetten op het behouden en 
goed onderhouden van onze natuur en leefomgeving. 

Toekomstbestendig Ridderkerk 

De grote en dringende opgave waar we met zijn allen voor staan, is die van de verduurzaming in 
het algemeen en die van de energietransitie in het bijzonder. Ook in Ridderkerk weten we: de 
mogelijkheden zijn legio. Het gaat erom dat we verantwoorde keuzes maken die bijdragen aan 
een gezondere, groenere en toekomstbestendige leefomgeving. Bij de inrichting van nieuwe en 
bestaande wijken hebben we al aandacht voor veel groen en ruimte voor water, waarmee we 
rekening houden met steeds extremere weersituaties. Dat is goed, maar het kan altijd beter. Een 
groene woonomgeving werkt letterlijk verkoelend en is goed voor de biodiversiteit. 

De VVD Ridderkerk wil het behalen van de zoveel besproken klimaatdoelstellingen realistisch, 
nuchter en betaalbaar benaderen. Het is goed wanneer inwoners zoveel mogelijk hun eigen plan 
kunnen trekken, zodat ze keuzes kunnen maken die passen bij hun eigen toekomstbeeld en hun 
eigen portemonnee. Kostenbesparing en milieubewustheid staan hierbij voorop. 

Bestuur en participatie 

Besturen is een vak apart en zeker niet altijd gemakkelijk. Keuzes moeten gemaakt worden en 
met een gemaakte keuze zijn maar zelden alle belanghebbenden het eens. Wij zijn van mening 
dat bestuurders goed naar hun inwoners en ondernemers moeten luisteren. Participatie is pas 
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mooi en zinvol, wanneer wij als bestuurders belanghebbenden het gevoel kunnen geven zich 
echt gehoord te voelen en wanneer zij begrip kunnen opbrengen, waarom een bepaald besluit 
genomen wordt. De VVD Ridderkerk vindt dat de gemeente er voor de inwoners moet zijn, en 
niet andersom. Wij willen het principe hanteren van ‘ja, mits’ in plaats van ‘nee, tenzij’. 

Dat er naar inwoners en ondernemers geluisterd kan worden, blijkt wel uit de manier waarop 
waarschijnlijk de reclamebelasting geïnd gaat worden. Het Ondernemersplatform Ridderkerk, 
een adviesorgaan van de gemeente, heeft een advies gegeven en het college heeft besloten dat 
advies over te nemen, mede omdat het voorstel door de ondernemers zelf wordt gedaan. 

Wij maken ons zorgen over persvrijheid en vrijheid van meningsuiting. In Nederland zie je deze 
vrijheden onder druk staan. Signalen en ook in ons bezit zijnde berichten van inwoners uit 
Ridderkerk, en niet afkomstig uit de Fabeltjeskrant, wekken de indruk dat er ook vanuit 
gemeentelijk bestuur inmenging is op te publiceren meningen. Ook al zouden de eraan ten 
grondslag liggende bedoelingen goed zijn, de VVD Ridderkerk is van mening dat de gemeente 
zich verre moet houden zich te bemoeien met vooraf te plaatsen stukken in welk medium dan 
ook. Gemeentebestuurders moeten daarbij beseffen dat de scheidslijn tussen handelen als 
privépersoon of als gemeentefunctionaris flinterdun is en mensen zich door hun handelen onder 
druk gezet kunnen voelen. Mochten er feitelijke onjuistheden in de media verschijnen, dan is 
volgens ons de beste weg daar in het openbaar de juiste feiten tegenover te stellen. Laten wij 
als gemeente het juiste voorbeeld geven en de persvrijheid en vrijheid van meningsuiting geen 
haarbreed in de weg te leggen, sterker nog in al zijn opzichten juist promoten. 

De gemeenteraadsverkiezingen komen eraan. Het werk voor deze raad is nog zeker niet gedaan 
en de VVD Ridderkerk blijft zich de komende maanden inzetten voor de belangen van de 
Ridderkerkse inwoners en ondernemers. Toch willen wij onze collega’s van de andere partijen 
en het college van b&w alvast bedanken voor de samenwerking in deze periode, ook al 
verschilden we af en toe flink van mening, maar dat hoort erbij in een democratie. Het debat 
voeren is waardevol en dat moeten we koesteren. 

Tot slot en zeker niet het minst belangrijk willen wij de ambtenaren en de griffie weer bedanken 
voor al hun geduld bij hun ondersteuning en het beantwoorden van onze vragen. 

inhoudsopgave
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Met hart voor Ridderkerk 

Algemeen 

In 2014 ging de SGP de gemeenteraadsverkiezingen in met de slogan ‘Een vaste 
koers’. Het was de tijd waarin wij als samenleving nog volop te maken hadden met 
de gevolgen van de kredietcrisis. Burgers hadden behoefte aan daadkracht, heldere 
keuzes en evenwichtig beleid. “Liever 'een vaste koers' dan de grilligheid die het 
huidige politieke klimaat kenmerkt.", heeft SGP-leider Kees van der Staaij op een 
Ridderkerkse bijeenkomst eens gezegd. Op grillige politici kun je tenslotte niet 
bouwen.   

In 2018 was de SGP-slogan ‘Koers houden’. Niemand van ons die toen had gedacht 
dat Ridderkerk opnieuw door een wereldcrisis zou worden getroffen. Ditmaal geen 
kredietcrisis, maar een gezondheidscrisis. Koers te houden is in deze 
omstandigheden geen vanzelfsprekendheid. En dat gold ook voor het college. Toch, 
en Kees van der Duijn Schouten heeft dat in de algemene beschouwingen van 2020 
ook al uitgesproken, heeft het college zich duidelijk niet laten verlammen door de 
onzekerheid die de huidige situatie met zich meebrengt. Er is daadkracht getoond.  

Vandaag ligt de programmabegroting 2022, meerjarenraming 2023-2025 en 2e 
Tussenrapportage 2021 voor. Bij de Kadernota zeiden wij nog: “Terugkijkend op de 
begrotingsjaren die achter ons liggen kunnen we vaststellen dat dit college een heel 
palet aan producten en diensten heeft opgeleverd en in gang heeft gezet. Veelkleurig 
en zeker niet grijs. Er is veel inzet gepleegd om Ridderkerk mooier te maken! 
Daarnaast is de financiële positie van de gemeente robuust gebleven.” De gevolgen 
van de mei- en septembercirculaire blijven altijd onzeker, maar de financiële positie 
die dit college achterlaat is – kijkend naar andere gemeenten – bijzonder goed te 
noemen.  

Het voert te ver om alle zaken te benoemen die ons reden geven voor dankbaarheid. 
Waar wij als SGP wel de behoefte aan hebben is na te spreken zoals Psalm 68 zegt: 
‘Geloofd zij God met diepst ontzag! Hij overlaadt ons dag aan dag met zijne 
gunstbewijzen. Die God is onze zaligheid.’ Wij zien het als een zegen hoe 
Ridderkerkers er gezamenlijk de schouders onder hebben gezet om in deze 
intensieve periode te doen wat in het belang van Ridderkerk is.  

In deze periode werden we ook bepaald bij de tijdelijkheid van het leven. Zo hebben 
we stilgestaan bij het verlies van de echtgenoot van onze burgemeester en 
verschillende oud-raadsleden. Ook zijn inwoners gestorven aan de gevolgen van 
COVID-19. Ook deden er zich in deze periode onvoorziene wisselingen in het college 
voor, zoals het terugtreden van onze gewaardeerde oud-wethouder Volbregt Smit. 
Wij zijn blij met de wijze waarop wethouder Marco Oosterwijk, hoewel van buiten, zich 
in zijn plaats als een echte insider heeft bewezen. Wij zijn hem daar erkentelijk voor.  

Algemene beschouwingen 2021
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Een vaste koers varen, en dus ook koers houden, betekent dat er gebruik moet 
worden gemaakt van een werkend kompas en een duidelijke routekaart. Voor de SGP 
is dat de Bijbel. De brief van God, waarin Hij laat zien hart voor ons mensen te 
hebben. ‘Want, alzo lief heeft God de wereld gehad dat Hij zijn eniggeboren Zoon 
gegeven heeft, opdat een ieder die in Hem gelooft, niet verloren gaat, maar eeuwig 
leven heeft’ (naar Johannes 3:16). Het geloof in Hem betekent voor ons ook dat we 
proberen te doen wat Hij ons voorhoudt. Leven naar het voorbeeld van Jezus. In het 
vertrouwen dat de goede God weet en doet wat goed is voor ons.   

De SGP mag bijna 100 jaar een bijdrage leveren aan de lokale politiek. Verschillende 
mensen zijn in die periode vanuit een vaste koers en met hart voor Ridderkerk politiek 
actief geweest. Deze lijn zetten we graag voort. Daarom gaan de SGP-kandidaten in 
het aanstaande jubileumjaar de verkiezingen in met de slogan: ‘Met hart voor 
Ridderkerk.’ 

Belangrijke aandachtsgebieden 

We willen niet vooruitlopen op het verkiezingsprogramma. Wel willen we over een 
aantal beleidsterreinen een opmerking maken, een vraag stellen of met een motie 
komen.   

• De SGP onderstreept nog eens dat er werk moet worden gemaakt van de
doorontwikkeling van de BAR-organisatie. De samenwerking tussen
Barendrecht, Albrandswaard en Ridderkerk mag niet ten koste gaan van de
vrijheid om een eigen Ridderkerks beleid te voeren. Daarom is het goed dat
op dit moment wordt onderzocht hoe Ridderkerk binnen de BAR-organisatie
beter kan worden bediend.

• De SGP vindt het noodzakelijk dat het gemeentebestuur alert blijft op de
maatschappelijke impact van het coronavirus. Wij roepen het college daar
waar nodig adequaat hulp te verlenen. Het virus is niet weg en de gevolgen
zijn in heel veel gevallen niet direct zichtbaar of traceerbaar.

• De SGP ziet participatie als een mogelijkheid voor burgers en overheid om
mee te doen. Op welke wijze dat gebeurt hangt af van de spelregels. Deze
dienen helder te zijn en verwachtingen moeten worden gemanaged.

• De SGP heeft vrijheid en veiligheid hoog in het vaandel staan. Ook in
Ridderkerk kunnen wij er niet omheen dat (drugs gerelateerde) criminaliteit
toeneemt. De raad heeft bij de kadernota verzocht om aanschaf en
implementatie van ANPR-camera’s. Hoe staat het met de uitvoering van

deze motie? Precies op die avond konden mede dankzij ANPR-camera’s de
daders van de moordaanslag op misdaadverslaggever Peter R. de Vries snel
worden opgepakt. Doorpakken lijkt de SGP op z’n plaats.
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• De SGP constateert dat, ondanks een lachgasverbod in de Algemene
Plaatselijke Verordening (APV), lachgasgebruik en de daarbij behorende
overlast nog steeds aan de orde zijn. Ook het (messen) geweld, overlast rond
drugsgebruik is iets wat helaas nog niet tot het verleden behoort. De SGP
vindt het tijd voor een gedegen onderzoek waarin de jeugdproblematiek
binnen Ridderkerk in kaart wordt gebracht. In een motie vragen wij het college
dan ook onderzoek te doen naar de omvang en aard van jeugdproblematiek
in Ridderkerk en een aanpak te formulieren. De uitkomst en aanbevelingen
van dit onderzoek kunnen dienen voor nieuw beleid in de volgende periode.

• De SGP onderstreept het belang van opsporing van lokale criminaliteit. Kan

het college aangeven hoe succesvol politie en BOA's zijn in de

opsporing van lokale criminaliteit? Hoe vaak werd een verdachte op

heterdaad betrapt? En welk percentage van alle zaken is het afgelopen

jaar ook daadwerkelijk opgelost? Denk hierbij bijvoorbeeld aan het stevig
ingrijpen bij overlast of het illegaal storten of bijplaatsen van afval.

• De SGP staat ervoor dat de leefbaarheid in Ridderkerk bespreekbaar wordt
gemaakt en ongewenst gedrag wordt tegengegaan. De leefbaarheid in de
wijken en de kwaliteit van de buitengebieden is van groot belang voor onze
inwoners en voor onze bedrijven. Dit standpunt werd in de begrotingsraad van
2020 door de gemeenteraad breed gedeeld. Een SGP-motie waarin het
college is gevraagd met een eigentijdse Ridderkerkse invulling van “fatsoen
moet je doen” te komen, is toen unaniem aangenomen. Is het probleem

opgelost? Of gaat het college op korte termijn de SGP en de andere

partijen binnenkort verrassen met een flitsende campagne?

• De SGP maakt al meer dan 10 jaar een punt van overlast, vernieling en
milieuvervuiling door vuurwerk. Met oud en nieuw wordt landelijk zo’n 250.000
kilo fijnstof de lucht in geschoten. Terecht dat het college de motie heeft
aangegrepen om een afsteekverbod voor consumentenvuurwerk in de APV
op te laten nemen en te kijken wat er extra aan handhaving van dit verbod kan
worden gedaan.

• De SGP waardeert de inspanningen van dit college als het gaat om de verdere
uitrol van het R-net (HOV-busvervoer). Binnen de MRDH blijven we aan de
bal en participeren en lobbyen we voor de benodigde inzet van gelden voor
breed busvervoer. Na lang verzet is het tramtracé deze periode uiteindelijk
van de baan. Dit betekent dat er ook meer ruimte is ontstaan om de
verkeersveiligheid voor fietsers rond de Ridderhof aandacht te geven. In het
algemeen geldt dat een goede en verantwoorde verkeersafwikkeling van
belang is, alsook voldoende parkeergelegenheid.

• De SGP ervaart met veel inwoners de relatieve rust op zondag als een zegen
en vindt het ook vanuit sociaal- en welzijnsoogpunt van groot belang deze
rustdag in ere te houden.

• De SGP vindt eenzaamheid onder ouderen en jongeren een blijvend
aandachtspunt. Wanneer maatregelen die verband houden met COVID-19
zijn vervallen, is het zaak de aandacht hiervoor niet te laten verslappen. Los
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hiervan is het sowieso goed als mensen elkaar ontmoeten. Om dit te 
bevorderen dient de SGP een motie in om op openbare plekken, zoals 
winkelpleinen en in de wijken schaaktafels te plaatsen. Ook zou het mooi zijn 
als scholen dit initiatief overnemen. Onderzoek heeft namelijk aangetoond dat 
vooral bij kinderen het rekenen naar een hoger niveau gaat als ze leren 
schaken. 

• De SGP blijft zich zorgen maken over de problemen bij de jeugdzorg. Niet
alleen het terugdringen van het aantal jeugdigen op de wachtlijst is een punt
van zorg. Er is een schreeuwend tekort aan (deeltijd)pleegouders, maar ook
de werving van personeel is een probleem. Hoewel het Rijk met middelen over
de brug komt, moeten er anderzijds maatregelen worden genomen die een
besparing op de jeugdzorguitgaven opleveren. Dat schuurt en wringt. De SGP
dient een motie in waarin het college wordt gevraagd een extra campagne te
lanceren die ten doel heeft om lokaal (deeltijd)pleegouders te werven. Welke

mogelijkheden ziet het college daarnaast nog om in Ridderkerk de pijn

te verlichten?

• De SGP ziet tegelijk dat er ook op het terrein van de WMO en Participatiewet
nog veel werk is te verzetten. De ondersteuning van kwetsbare burgers moet
verder verbeteren. De deelname van mensen met een beperking aan de
samenleving moet omhoog en er moeten meer kansen komen op werk voor
mensen met een beperking. Vorig jaar heeft de SGP al moeten constateren
dat de uitstroom naar regulier werk slechts 9% van het “klantenbestand” was,
en dat beeld is nauwelijks veranderd. Dit terwijl het ontzettend belangrijk is dat
“klanten” kunnen uitstromen naar een reguliere baan.

• De SGP vindt dat de gemeente er dient te zijn voor inwoners in kwetsbare
omstandigheden. Zeker wanneer zelfredzaamheid beperkt is en men niet kan
terugvallen op een eigen netwerk. Misbruik van voorzieningen gaat
daarentegen - op termijn - ten koste van hen die het echt nodig hebben en
moet zoveel mogelijk voorkomen zien te worden en waar het zich toch voor
doet, is een stevige aanpak gewenst.

• De SGP waardeert de inzet van het college om de kwaliteit van de
buitenruimte te verbeteren, maar – en dat is al eerder door ons aangegeven
– blijft het groenonderhoud een punt van zorg. Kan het college aangeven in

hoeverre de afspraken uit het beheercontract de afgelopen maanden zijn

nagekomen?

• De SGP vindt dat zorgvuldig omgegaan moet worden met het milieu en de
leefomgeving. Onze aandacht moet daarom ook uitgaan naar het klimaat en
de verdere uitwerking van de klimaatvisie. Kan het college aangeven of er

binnenkort nog ontwikkelingen op dit vlak zijn te melden? De SGP zal bij
plannen en nieuwe initiatieven in elk geval ook letten op haalbaarheid,
realisme en betaalbaarheid.

• De SGP ziet met de Woonvisie mogelijkheden om stapsgewijs te werken aan
de verschillende opgaven die er liggen. De noodzakelijke doorstroming moet
worden bevorderd en er zal de komende jaren moeten worden bijgebouwd, in
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fases. Nu is de woningnood groot en de prijzen zijn hoog, maar een kanteling 
kan binnen een enkel jaar alweer realiteit zijn. Daarom is het zaak goed te 
monitoren wat er gebeurt in Ridderkerk en in de regio. De groep starters zal 
te allen tijde de aandacht moeten krijgen die zij verdient. Een lege pot voor 
startersleningen is daarom zeer ongewenst. De SGP heeft hierover al eerder 

vragen gesteld. Kan het college aangeven binnen welke termijn hierin 

kan worden voorzien? Daarnaast blijft een aandachtspunt de ambtelijke 
capaciteit op peil te houden, zodat de uiteindelijke totstandkoming van 
projecten niet onnodig wordt vertraagd. In hoeverre heeft het college de 
mogelijkheden onderzocht gebruik te maken van de zgn. Vliegende Brigade, 
opgericht door de Provincie Zuid-Holland. Het benutten van 
subsidiemogelijkheden kan helpen bij het versnellen van woningbouw.   

• De SGP is blij dat in tegenstelling tot veel andere gemeenten de financiële
positie van Ridderkerk bijzonder sterk is te noemen. Ook zonder de Eneco-
gelden was de gemeente in staat geweest de investeringen te doen die de
afgelopen jaren zijn ingeboekt. Ridderkerk knapt er zichtbaar van op. De SGP
zet zich al jaren in om de gemeente financieel gezond te houden. Daarbij
moeten de lokale lasten op een acceptabel niveau blijven. Wij zetten ons hier
blijvend voor in.

Tot slot 

Hartelijk dank voor de beantwoording van de vele vragen door het college van B&W 
en de ambtelijke organisatie. Wij wensen het college van B&W, de 
(burger)raadsleden, de ambtelijke organisatie en alle inwoners Gods zegen toe.  

SGP-fractie Ridderkerk 

Nb: vragen en moties zijn vetgedrukt weergegeven. 

inhoudsopgave
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Leefbaar Ridderkerk- Algemene Beschouwingen Begroting 2022 

Inleiding 

Voorzitter, 

Vier jaar geleden begon de bijdrage over het vluchtelingenvraagstuk, deze problematiek 
raakte onze maatschappij aangrijpend. Anno 2021 is het, om moverende redenen, wederom 
aan de orde. De meningen zijn verdeeld over wat we in Ridderkerk kunnen en moeten doen. 
Het is en blijft lastig. 

Immers mede door alle maatregelen die genomen zijn, in het kader van het Coronavirus in 
te dammen, lijken alle lontjes van eenieder steeds korter te worden. De tweedeling in de 
maatschappij lijkt op vele fronten toe te nemen. De samenleving is ontwricht, samen leven 
lijkt steeds moeilijker te gaan. Juist ook het gemeentebestuur zou hierin een 
voorbeeldfunctie moeten hebben. Samenwerken in het belang van onze mooie gemeente en 
onze inwoners. Geen ruimte zou er moeten zijn voor partijpolitiek en eenzijdige afspraken. 
Samen zouden we moeten werken aan een leefbaar Ridderkerk. 

Leefbaar Ridderkerk is opgericht als partij voor en door lokale bewoners die oog hebben voor 
de lokale gemeenschap; lokale issues en met name het leefbaar houden van Ridderkerk. 
Veilig leven in je eigen woning, straat, buurt, wijk en stad. Daarom blijven we uitermate 
kritisch over “ons” veiligheidsbeleid. Maar ook de leefbaarheid ten aanzien van het sociaal 
domein, speelt voor ons een belangrijke rol. Zeker in deze tijd. De groeiende groep eenzamen 
is een grote zorg. Slechts wederom een laag optuigen als; ‘Een tegen eenzaamheid’ is niet 
afdoende.  

Schoon, Heel en Veilig 

Voor veel partijen is veiligheid een belangrijk thema. Voor ons vormt het de hoeksteen van 
ons beleid. Sterker nog: Alles begint met veiligheid.  Velen vinden dat lokale veiligheid het 
domein van politie, justitie en burgemeester is. Voor ons ligt dat anders. Wij vinden dat onze 
inwoners ons mogen aanspreken op dit onderwerp. Wij wijzen niet naar de burgemeester of 
naar de veiligheidsregio, maar vinden dat de politiek zélf zijn verantwoordelijkheid moet 
nemen. De maatschappij dat zijn wij zelf.  

Een veilige leefomgeving is het motto van de inwoners van Ridderkerk, zeker in deze tijd. 
Vorig jaar bij de Algemene Beschouwingen constateerden wij dat het aantal misdrijven in 
2019 met 44% was gestegen ten opzichte van 2018. Helaas is gebleken dat het aantal 
misdrijven in 2020 alleen maar verder is toegenomen. Eerder is al gebleken dat criminelen 
vanuit Rotterdam de randgemeentes opzoeken om daar overvallen te plegen, fietsers 
worden opgewacht en beroofd, steekincidenten nemen hand over hand toe. De 
maatschappij verhardt. De incidenten worden “zwaarder”. Ook binnen onze gemeente 
houden steeds meer jongeren zich met deze praktijken bezig. Niemand durft anderen meer 
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aan te spreken op hun gedrag, omdat de kans op een messteek of zware mishandeling de 
meest normale zaak van de wereld is geworden. 
We kunnen onze kop in het zand blijven steken maar op langere termijn levert dit alleen maar 
verliezers op. Het moet niet gewoon zijn dat er in Ridderkerk mensen zijn die met messen of 
boksbeugels op zak lopen. Gelukkig is het ‘messenverbod’ opgenomen in de APV. Nu nog 
hierop handhaven!! Eén keer per jaar scholen controleren is NIET voldoende. Alleen 
opnemen in de algemene plaatselijke verordening is NIET afdoende. Ook de zichtbaarheid 
van de Buitengewoon Opsporings Ambtenaren kan en moet veel beter. Immers kunnen 
handhavers openbare ruimte een belangrijke bijdrage leveren aan het bevorderen van de 
leefbaarheid en de veiligheid van Ridderkerk. Door zichtbaar op straat aanwezig te zijn.  

Veilig leven in Ridderkerk betekent ook dat er volop ingezet moet worden op het gebied van 
preventie met betrekking tot brandveiligheid. Het is niet voor niks ook dat per 1 juli 2022 
brandmelders in elke woning verplicht wordt. Een wijkbrandweervrouw/man vervult een 
belangrijke taak bij bewustwording en realisering gedragsverandering van inwoners op het 
gebied van (brand) veiligheid. Dat blijkt uit meerdere pilots in de regio van de VRR. Zij geven 
veiligheidsadviezen woning/woongebouwen, doen woningchecks, reanimatie workshops, 
voorlichting en voorlichting na brand, training bewonershulpverlener. Reden voor Leefbaar 
Ridderkerk om een motie Pilot Wijkbrandweervrouw/man in te dienen. Hoe meer er 
voorkomen worden hoe beter.  

Sociaal Domein 

De rol van de gemeente is dat iedere inwoner zo goed mogelijk kan participeren in de 
maatschappij en dat zij, indien zij daar hulp en begeleiding bij nodig hebben, hierop 
aanspraak kunnen doen. Laagdrempeligheid is hierbij noodzakelijk. Het is zaak dat inwoners 
weten waar zij aan kunnen kloppen en dat alles helder en duidelijk gecommuniceerd wordt. 
Een goed en eenvoudig werkende gemeentelijke website kan hieraan bijdragen. Het is nu 
voor velen een zoektocht tot zij op de juiste plek zijn aangekomen.  

Een belangrijk onderdeel zijn de wijkteams. Zij staan klaar voor inwoners met vragen over 
onder andere opvoeding, ouderenproblematiek, wonen, mantelzorg, werk, eenzaamheid, 
verslaving, schulden en huiselijk geweld. Zij brengen in kaart welke hulp er nodig is en gaan 
samen met de inwoners aan de slag. Er gaat gelukkig een en ander wel al beter, maar de 
kwaliteit van de uitvoering moet gewaarborgd worden.  

Ook heeft de gemeente aangegeven dat zij de samenwerking tussen de verschillende 
partners in de wijken verder wil versterken. Hierin moet niet te veel afgewacht worden, maar 
moet een “aanjager” aangewezen worden om dit actief in gang te zetten. Samenwerking 
tussen alle partijen die in de wijken werkzaam zijn en die zicht hebben op alle inwoners op 
verschillende manieren (denk hierbij aan (sport)clubs, wijkideeteams), kan er zorg voor 
dragen dat mensen niet onzichtbaar worden en dat de juiste hulp tijdig en voor iedereen 
ingezet kan worden. Tijdige hulp betekent ook geen wachtlijsten! 
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Onderwijs 

Na een lange periode lockdowns en aangepaste vormen van onderwijs, zijn scholen 
begonnen aan een inhaalslag. Die beperkt zich niet tot onderwijsachterstanden, maar ook op 
het gebied van sociaal welbevinden van de kinderen. Scholen krijgen te maken met leerlingen 
die in de afgelopen 2 schooljaren nauwelijks contact hebben gehad met leeftijdsgenoten, die 
het spannend vinden om weer naar school te gaan, moeite hebben om in een drukke klas 
weer tot leren te komen. Dat is tot op zekere hoogte door leerkrachten op te vangen, maar 
soms is er specialistische hulp nodig. Voor die specialistische hulp zijn enorme wachtlijsten, 
soms oplopend tot 2 à 3 jaar. Scholen hebben hulp nodig om kinderen binnenboord te 
houden. Voortijdig schoolverlaten is een groot probleem. Overleg en afstemming met alle 
betrokken partijen is hiervoor noodzakelijk.  Hier zal voor komend jaar vol op ingezet moeten 
worden! 

Een onderschat gevolg van de Coronamaatregelen is ook dat praktijkonderwijs en de daaraan 
gekoppelde stages bij bedrijven geen doorgang kon vinden. Eén van de gevolgen hiervan is 
dat leerlingen minder gekwalificeerd zijn, waardoor dit op termijn gevolgen zal hebben bij 
uitstroom naar een vervolgopleiding en/of (uiteindelijk) naar het bedrijfsleven. Een ander 
gevolg is dat veel jongeren in een sociaal isolement terecht zijn gekomen. 

Hoe worden deze gevolgen onderzocht, zodat een uiteindelijk plan om dit te verminderen 
wordt vastgesteld? We zien het helaas niet terug in de plannen. NPO gelden ter beschikking 
stellen wil niet altijd zeggen dat dit de genoemde gevolgen kan verminderen. Bovendien is er 
nog steeds een lerarentekort (en neemt dit zelfs snel toe), dus eventuele hiaten in kennis en 
kunde wegnemen zal ook op andere manieren moeten plaatsvinden. Een goede 
samenwerking met het bedrijfsleven is hiervoor onontbeerlijk. 
Daarnaast brengen kinderen, jongeren, docenten en ondersteunend personeel  behoorlijk 
veel tijd door in schoolgebouwen. Met de komst van Integrale Kind Centra zal dit alleen nog 
maar meer worden. 

Veel gebouwen zijn gedateerd waardoor er absoluut geen sprake is van een goed en gezond 
klimaat binnen het gebouw en de klaslokalen. Overigens een zeer actueel thema in deze 
Corona-tijd. We ervaren steeds meer uitzonderlijke temperaturen en de zomers worden 
steeds warmer. Deze ingrediënten zorgen ervoor dat, naast over het algemeen kleine 
lokalen, klimaatbeheersing vergelijkbaar is met topsport. Als we als gemeente zoveel geld 
uitgeven, waarom niet aan onze eigen schoolkinderen? Klimaatbeheersing en ventilatie zijn 
cruciaal. Dat behoeft geen toelichting. 

Hoe wordt een goed en gezond klimaat in de schoolgebouwen gewaarborgd?  Wat is er nodig 
om op korte termijn de problematiek in beeld te hebben? We zien het helaas niet terug in de 
plannen. Er worden miljoenen geïnvesteerd in stenen en wegen, maar onze “schoolgaande” 
jeugd en het personeel moet het maar doen met een “gedateerd” gebouw. Er gaat 
geïnvesteerd worden in vier scholen, maar met het intensievere gebruik van de 
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schoolgebouwen vragen we ons af of bovengenoemde zaken wel goed in beeld zijn. Als 
voorbeeld noemen we het schoolgebouw van de Klimop, want dit gebouw voldoet echt niet 
meer aan de eisen van deze tijd. 

We willen benadrukken dat de noodzaak om hier op zeer korte termijn wat aan te doen wat 
ons betreft zeer hoog is. Hoe? College neem uw verantwoordelijkheid en investeer in de 
toekomst van onze kinderen. Inventariseer bij alle schoolgebouwen of ze voldoen aan de 
ventilatie-eisen en breng dit in kaart. Blijkt uit de bevindingen dat het niet afdoende is, dan 
moet in samenwerking met experts op dit gebied een plan van aanpak volgen en moet hier 
geld voor vrijgemaakt worden. Om het college aan te sporen dienen we hier een motie over 
in. 

Laten we als Ridderkerk vooroplopen op het gebied van innovatie, in plaats van ad hoc 
beslissingen nemen. Het gaat hier wel om onze eigen kinderen en het personeel wat hier 
dagelijks werkt. 

Tevens vinden we het belangrijk dat er minder gepest wordt op scholen. Ook een speerpunt 
van de kinderburgemeester. De jeugd heeft de toekomst en daarom vinden we het belangrijk 
dat in de onderbouw groepen 1 en 2 er extra aandacht uit gaat naar het spelen met elkaar. 
Daarom dienen we een motie in voor een ‘kameraadje’ bankje.  

Communicatie 

Communiceren is in Corona-tijd een lastige. De gemeente is er voor haar inwoners en niet 
andersom. Zenden en ontvangen; het is een kunst!  Als inwoners het idee hebben dat er 
alleen gezonden wordt, dan vergroot je de betrokkenheid niet. Komt onze boodschap dan 
wel aan?  Dit hebben we in onze algemene beschouwingen van vorig jaar reeds opgemerkt, 
met als concreet voorbeeld het jeugdlintje en Ridderhelden. Helaas moeten we constateren 
dat we nog geen verandering hebben kunnen constateren. 

Daarnaast is een veel gehoorde klacht op straat dat het college niet zichtbaar genoeg is. Zeker 
in zo’n zware tijd als de huidige voelen veel mensen dit als een gemis. Communicatie en 
daarbij ook empathisch vermogen tonen is niet eenieder gegeven. Niet alleen succesverhalen 
in de Blauwkai, het lijkt inmiddels meer op een propaganda krant van het huidige College dan 
daadwerkelijk een gemeentelijke informatiekrant. Overigens wordt op de gemeentelijke 
website nog geschreven over de oude versie van het wel of niet willen ontvangen van de 
gemeentelijke informatie op papier. Slordig.  

Wat te denken van inwoners voor leugenaar uitmaken? En wanneer inwoners te veel te 
melden hebben en dus kennelijk als lastig worden ervaren wordt er gezegd; kijk maar een 
andere kant uit. We moeten juist blij zijn dat onvolkomenheden (naast plaatsingen, kapot 
straatmeubilair enz.) gemeld worden, dat inwoners betrokken zijn. ZO  ga je niet met onze 
inwoners om! 
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Cultuur, Sport en groen 

Voor iedere inwoner van Ridderkerk willen we beweegaanbod beschikbaar hebben. Voor 
vele verenigingen is het nog steeds een “survival of the fittest”. Een groot deel van 2020 
hadden zij hun activiteiten moeten staken en zeker de activiteiten die inkomsten opleveren. 
De begroting op orde houden voor sportverenigingen blijft een grote uitdaging. Daar waar 
een combinatie gemaakt kan worden met duurzaamheid en kostenbesparing zou met beide 
handen aangepakt moeten worden. Er zijn nog steeds vier sportverenigingen welke geen 
voordeel hebben van een lagere energierekening door oude energievretende verlichting van 
de sportvelden, welke 90% meer verbruikt dan LED verlichting. Waarop moeten zij wachten? 
Tot de lampen voldoende afgeschreven zijn? En dat terwijl we onze mond vol hebben over 
duurzaamheid, gezondheid en sociaal omgaan met elkaar. Wij dienen dan ook een motie in 
dat ook de laatste vier verenigingen sneller over kunnen gaan op LED verlichting. Goed voor 
het milieu, goed voor de portemonnee van de verenigingen en de gezondheid van de leden 
van de sportverenigingen. 

Ook de cultuursector staat onder druk. Leefbaar Ridderkerk vindt het onverteerbaar dat er 
geld is ontvangen van de landelijke overheid om de cultuursector te ondersteunen en 
vervolgens stichtingen die vraaggericht cultuuraanbod leveren wederom te horen krijgen dat 
het geld op is. Er geen subsidie beschikbaar is.  Een kwestie van kiezen…En dat terwijl de 
portefeuillehouder een brief medeondertekende dat er geld uit Den Haag moest komen om 
de cultuursector op de been te houden. Voorzitter, de wereld op zijn kop ! 

Economie 

Ramingen van het Centraal Plan Bureau geven aan dat de economie in Nederland in 2021 
groeit met bij 4 procent, gevolgd door ruim groei van 3 procent in 2022. Waarbij er wordt 
uitgegaan dat er geen grootschalige contactbeperkingen meer nodig zullen zijn. Klinkt mooi, 
maar we moeten niet vergeten dat veel bedrijven een flinke tik hebben gehad van de 
gevolgen veroorzaakt door de genomen Coronamaatregelen. Vinger aan de pols blijven 
houden bij onze ondernemers zal voor 2022 hard nodig blijven en volop ingezet moeten 
worden.  

De reclamebelasting zal niet apart in rekening worden gebracht, hebben we in een 
raadsinformatiebrief kunnen lezen, deze wordt bijgevoegd bij de Onroerende Zaak Belasting 
voor bedrijven. Mochten de plannen voor de wijziging heffing Rioolbelasting aangenomen 
worden door de raad, dan betekent dit voor meerdere bedrijven een verhoging van de 
Gemeentelijke belastingen. Gaan onze inwoners dat ook in de portemonnee voelen? Worden 
dan de producten duurder? Ongetwijfeld gaat een en ander doorberekend worden.  

Milieu 

Zwerfafval is voor veel inwoners nog steeds een doorn in het oog. Naastplaatsingen bij 
ondergrondse containers leiden nog steeds tot veel overlast. Overvolle minicontainers aan 
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de kant van de weg op ophaaldagen die niet worden geleegd omdat ze niet aan de 
voorwaarden van het aan de weg zetten bij een ophaaldag voldoen.  

Sterker nog, de antipathie voor deze wijze van afval ophalen lijkt alleen maar te groeien. We 
moeten oppassen dat de antipathie die aan het ontstaan is, de bewustwording die nodig is 
gaat tegenwerken. Kortom dit lijkt het resultaat te worden van een slechte uitvoering, die we 
al tijden ervaren helaas en tenenkrommend is na diverse waarschuwingen waaronder ook 
van Leefbaar Ridderkerk. Het beloofde wenjaar voor inwoners is uitgemond in een wenjaar 
voor de uitvoerende organisatie. Juist draagvlak zou van onze inwoners moeten komen. Daar 
had de prioriteit moeten liggen. 

In 2019 heeft Leefbaar Ridderkerk het onderwerp ongediertebestrijding op de agenda gezet. 
Er is zelfs een motie voor aangenomen. Wij ontvangen nog steeds met grote regelmaat 
signalen dat er in Ridderkerk nog steeds overlast is van ratten en muizen. Blijft de inzet van 
de gemeente bij voorlichting in de Blauwkai? Blijven we wachten tot het helemaal niet meer 
beheersbaar is? College neem uw verantwoordelijkheid! 

Woningbouw en ruimtelijke ontwikkelingen 

De huizenprijzen blijven maar doorstijgen. Met als piek in augustus 2021 de grootste 
prijsstijging van koopwoningen in afgelopen 20 jaar. De gemiddelde woningprijs bereikte het 
bedrag van 4 ton. De gemiddelde prijs is 17,8 procent hoger dan 2020!  

We zitten dus weer in een huizenbubbel oftewel een zeepbel op de huizenmarkt. De lage 
rente zorgt ervoor dat mensen meer kunnen lenen en drijft ook de huizenprijzen omhoog. 
En de schaarste aan woningen zorgt helemaal voor een marktwerking waarin de prijzen voor 
woningen nog verder oplopen. Ook de stijgende materiaalprijzen en te kort aan handjes 
helpen hier niet positief aan mee voor nog te bouwen of te renoveren woningen. 

Kortom mensen kunnen geen woning vinden. Met name voor starters is dit helemaal een 
groot probleem. Het is een cirkel die moeilijk te doorbreken is,  
want als je ondersteunende maatregelen treft voor starters, zal dit enkel de prijzen meer 
opdrijven. 

Betaalbaarheid van woningen is een nog groter probleem geworden. Oftewel zorgwekkend. 
Daarom vonden en vinden we het ook zo belangrijk dat onderzocht wordt of de 
Huishoudschool bestemming “WONEN” kan krijgen. Deze noodzaak is nog groter geworden 
dan vorig jaar, toen we een motie hebben ingediend voor onderzoek naar bestemming 
wonen, met name gericht op starterswoningen en ouderenhuisvesting. De motie hoefde niet 
aangenomen te worden, omdat het college dit in hun plannen had opgenomen. We zijn erg 
benieuwd naar de status van dit onderzoek! 

En dan nu ook de stijgende gasprijzen. Die maken nog meer duidelijk dat de warmtevraag 
van woningen moet worden teruggedrongen door te starten met goed isoleren.  
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WoonCompas heeft zelf ook bestaande woningen onlangs van het gas afgehaald en NUL op 
de Meter gemaakt, zoals bij de Stadhouderlaan. Fijn dat niet alles zo maar wordt gesloopt. 
En het resultaat mag er zijn, het ziet er visueel heel mooi uit met blije bewoners. Die betalen 
nu immers geen verhoging van de gasprijzen en kunnen blijven wonen in hun vertrouwde 
buurt. Een compliment is hier op z’n plaats. 

De locaties voor nieuwbouw in Ridderkerk zijn schaars lezen we in de Woonvisie. We raken 
vol gebouwd. Aandacht dus voor potentiële kleinere locaties. Ook zullen we hoogbouw 
opnieuw moeten bekijken langs de rivieroevers.  Het is schrijnend te zien dat op het 
voormalig HOLEC-BRUSH terrein enorme loodsen worden gebouwd. Hier hadden woningen 
moeten herrijzen. Een typisch voorbeeld van visieloos en ad hoc optreden. We moeten 
sneller tot realisatie van projecten kunnen komen. Kijk als voorbeeld hoe lang het project 
‘Binnenrijk’ in Het Zand heeft geduurd tot deze tot realisatie kwam. Er gaat eindelijk eerdaags 
gestart worden na enkele jaren. Uitdagingen genoeg voor komend jaar.  

Verkeer en vervoer 

De planning voor de uitvoering van de HOV-visie staat nog steeds op de agenda. Miljoenen 
die liggen te wachten om de bus drie minuten sneller te laten rijden door Ridderkerk of men 
dan uiteindelijk ook drie minuten eerder op de plaats van bestemming is? Het antwoord is 
nog steeds onzeker.  Als je je realiseert dat de dagelijkse files toenemen, is dit een investering 
in gebakken lucht. Een miljoeneninvestering voor 3 minuten tijdswinst. Wat ons betreft 
weggegooid geld.  Wellicht dat onze inwoners straks hun invloed kunnen aanwenden om 
deze onzinnige plannen niet door te laten gaan. Ongetwijfeld gaan partijen hier een en ander 
over opnemen in hun verkiezingsprogramma.  

Er is inzichtelijk gemaakt welke veiligheidsknelpunten er zijn en zijn er diverse punten 
aangepakt. Toch blijft Leefbaar Ridderkerk zich zorgen maken over diverse punten, te weten 
de rotonde Vlietlaan/Vondellaan en het oversteekpunt Rijnsingel/Rotterdamseweg. Vooral 
deze laatste moet veelvuldig gebruikt worden door scholieren en levert met grote regelmaat 
gevaarlijke situaties op. Gaan we wachten tot daar echt een zwaar ongeluk gebeurt?  

Wat Leefbaar betreft zouden er wel wat meer fietspaden toegevoegd mogen worden aan 
bepaalde delen van Ridderkerk. Zoals in Drievliet aan de Molenvliet en Visvliet waar fietsers 
en auto’s de ringweg delen met elkaar. Maar ook richting winkelcentra. Kortom als fietser 
rijdt je tussen de geparkeerde auto’s door met alle risico’s van dien. Je durft je kind niet 
zomaar met de fiets om een boodschap te sturen. 

Veel inwoners klagen nog steeds over verkeer dat te hard door de wijken rijdt. Dat leidt op 
tal van plekken tot onveilige situaties.  Vergroten 30km/u gebieden staat er in de Kadernota. 
Zolang er nog legio wegen in Ridderkerk niet ingericht zijn als 30km/u wegen, weten we 
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allemaal dat handhaving lastig, dan wel onmogelijk is. Positief stimuleren is en was wat 
Leefbaar Ridderkerk betreft een betere insteek. Vanuit die optiek had Leefbaar Ridderkerk 
vorig jaar een motie ingediend met betrekking de snelheidsmeterspaarpaal welke is 
aangenomen. Jammer dat deze motie nog steeds niet is uitgewerkt. Men had er in deze 
bestuursperiode goede sier mee kunnen maken….. De prioriteiten van dit college liggen 
blijkbaar ergens anders. 

Financiën 

Wij zijn het onze inwoners verplicht om “zorgzaam en weloverwogen“ met belastinggeld om 
te gaan. Dankzij de kaasschaafmethode en een gunstige septembercirculaire lijkt het erop 
dat het huishoudboekje op orde is. Laten we vooral niet vergeten dat alle Eneco gelden met 
dezelfde vaart als dat ze binnen zijn gekomen bestemd zijn aan diverse toekomstige 
investeringen. Met andere woorden het geld staat gereserveerd. Als er nog meer 
tegenvallers komen zoals bij het scherm van West, dan zou dat op orde zijn zo maar verleden 
tijd kunnen zijn.  Eerder in deze beschouwingen wezen wij op klimaat- en luchtcirculatie 
voorzieningen op onze eigen scholen voor onze eigen kinderen. Wat ons betreft krijgt dit 
prioriteit. Hoeveel Coronagolven moeten er nog komen, wil dit college hoofdzaak van bijzaak 
kunnen scheiden. 

Verkiezingen 

Volgend jaar krijgt de Ridderkerkse inwoner de gelegenheid om een nieuw gemeentebestuur 
te kiezen. Alle partijen zijn ongetwijfeld al begonnen met alle voorbereidingen. De kiezer mag 
zijn oordeel geven. College pak de komende maanden onderwerpen op die prioriteit 
verdienen ! Maak het verschil voor onze inwoners en onze eigen Ridderkerkse schooljeugd. 

Fractie Leefbaar Ridderkerk 

inhoudsopgave



Partij 18PLUS 

Partij 18PLUS heeft aangegeven dat zij geen Algemene Beschouwingen 

op schrift zal uitbrengen. Partij 18PLUS beschouwt het hele jaar door.

inhoudsopgave



PvdA Ridderkerk – algemene beschouwing 2021 

Lokaal kan het verschil maken  
SAMEN MAKEN WIJ RIDDERKERK 

Ridderkerk is een prachtig dorp. Van Bolnes, Slikkerveer, Oost, Rijsoord en het Centrum tot Drievliet, West, 
Oostendam en het Zand. Maar Ridderkerk is meer dan een verzameling wijken. Het zijn de ruim 45.000 inwoners 
die Ridderkerk maken tot wat het is: een samenleving. Een samenleving die wordt gevormd door de mensen die in 
ons dorp wonen, winkelen, vrienden ontvangen, hun hobby’s uitoefenen, (vrijwilligers)werk doen, kinderen 
opvoeden, mantelzorgen en de buren helpen. 
De kracht van Ridderkerk zit in alle betrokken inwoners die zich inzetten voor een ander. 

De PvdA Ridderkerk staat midden in de lokale samenleving. Wij weten wat er speelt doordat we hier wonen, 
werken, locaties bezoeken en actief met mensen in gesprek gaan. Mensen weten ons ook te vinden. De 
onderwerpen in deze algemene beschouwing zijn het resultaat van de gesprekken die wij de afgelopen periode 
hebben gevoerd.  

Goed wonen, goed werk, goede zorg en een dienstbaar gemeentebestuur. De PvdA Ridderkerk staat ervoor. 

GOED WONEN 

Sociale woningvoorraad op peil brengen en houden 
De druk op de sociale woningmarkt blijft onverminderd groot in Ridderkerk. Wie kans wil maken op een sociale 
huurwoning, moet jarenlang ingeschreven hebben gestaan. Het helpt daarbij niet dat de twee voorgaande colleges 
er samen met Woonvisie op hebben ingezet om de sociale woningvoorraad met 1700 (!) woningen in te krimpen. 
Deze lijn is aanvankelijk door het huidige college doorgezet. Het resultaat is dat er voorlopig ruim duizend sociale 
huurwoningen minder zijn. De PvdA Ridderkerk is van begin af aan tegen het inkrimpen van de sociale 
woningvoorraad geweest. Ook voor gewone Ridderkerkers met een inkomen tot iets boven modaal, zoals 
onderwijzers, verpleegkundigen en politieagenten, moeten er voldoende mogelijkheden zijn om een geschikte 
woning in de eigen gemeente te vinden.  
Onder druk van de provincie lijkt het erop dat er een voorzichtig begin is gemaakt met een koerswijziging. Het 
college heeft in de prestatieafspraken met Wooncompas en Progressie afgesproken dat de sociale woningvoorraad 
de komende jaren minimaal gelijk moet blijven. Ook bij een gelijkblijvend aantal woningen is echter nog steeds 
sprake van een tekort. In de woonvisie is enige ruimte voor het bijbouwen van sociale huurwoningen. De 440 sociale 
huurwoningen die bijgebouwd gaan worden, dienen echter vooral als compensatie van de woningen die nog uit de 
sociale (huur)woningvoorraad lopen. Per saldo levert dat dus nog geen grote voorraad op, terwijl lokale makelaars 
en ook Wooncompas aangeven dat de behoefte aan sociale huurwoningen de komende jaren alleen maar toeneemt. 
Wij verwachten daarom dat er de komende jaren stevig op wordt ingezet om de sociale woningvoorraad op peil te 
brengen en te houden door sociale huurwoningen bij te bouwen, om te beginnen door bestaande plannen van 
Wooncompas opnieuw tegen het licht te houden en te kijken waar extra woningen kunnen worden bijgebouwd. 
Woningen zouden zoveel mogelijk met voorrang aan Ridderkerkers moeten worden toegewezen.  

Betaalbare woningen bouwen (onder de € 200.000) 
In de huidige woningmarkt is het starters en mensen met een inkomen tot iets boven modaal steeds lastiger om een 
huis te kopen. Ook ouderen met een klein pensioen zitten vast op de huidige woningmarkt. De huizenprijzen zijn 
explosief gestegen en dat zie je ook terug in de prijzen van bestaande woningen en nieuwbouwhuizen in Ridderkerk. 
Het moeilijk kunnen vinden van een betaalbare koop- of huurwoning is één van de redenen dat jongeren en andere 
Ridderkerkers naar andere gemeenten verhuizen. Willen we deze Ridderkerkers in Ridderkerk houden, dan zijn er 
meer betaalbare woningen nodig voor kopers, huurders en doorstromers.  
Vorig jaar heeft de PvdA Ridderkerk een voorstel ingediend waarin we het college hebben gevraagd om te 
onderzoeken hoe de prijs van nieuwbouwkoopwoningen omlaag kan worden gebracht, bijvoorbeeld door te kijken 
naar instrumenten als erfpacht, koopstart en -garant, het inzetten dan wel verwerven van eigen gemeentelijke 



grondposities en het verbinden van speculatievoorwaarden aan de verkoop van woningen die vanuit de 
betaalbaarheidsdoelstelling worden aangeboden. Wij kijken dan ook uit naar de snelle inzet van deze instrumenten 
in Ridderkerk.  
 
Nieuwbouwkoopwoningen eerst beschikbaar stellen aan Ridderkerkers 
Het onderzoeksbureau dat voor het opstellen van de nieuwe woonvisie de Ridderkerkse woningmarkt heeft 
geanalyseerd, heeft aangegeven dat er relatief veel woningen in Ridderkerk naar niet-Ridderkerkers gaan. Het gaat 
zowel om koop- als om huurwoningen. Met de huidige woningnood is dat niet verwonderlijk. Veel mensen zijn op 
zoek naar een woning. Alleen al in de regio Rotterdam moeten er de komende jaren 54.000 woningen worden 
bijgebouwd om het woningtekort in de regio op te lossen. En het is zeer reëel om te veronderstellen dat er nog meer 
woningen bijgebouwd moeten worden.  
Het wordt voor veel Ridderkerkers daardoor steeds moeilijker om een betaalbare koop- of huurwoning in Ridderkerk 
te vinden. Dit draagt bovendien niet bij aan de doorstroming op de Ridderkerkse woningmarkt, toch een belangrijk 
uitgangspunt van de nieuwe woonvisie. Ook andere gemeenten hebben met dit probleem te maken.  
Er zijn daarom steeds meer gemeenten, waaronder Barendrecht, die bij woningbouwprojecten afspraken maken 
met de projectontwikkelaar om de nieuwbouwkoopwoningen gedurende een bepaalde periode eerst te koop aan te 
bieden aan eigen inwoners en aan mensen die een aantoonbare binding hebben met de betreffende gemeente. Dit 
kan de slaagkansen van lokaal woningzoekenden vergroten. Na afloop van deze periode (meestal drie weken of een 
maand) kunnen de woningen ook worden aangeboden aan mensen van buiten de gemeente (en zonder 
aantoonbare binding. Uitzonderlijke tijden vragen om uitzonderlijke maatregelen.  
 
M: wij dienen een motie in waarin we het college vragen om een pilot te starten waarbij Ridderkerkers gedurende 
een bepaalde periode voorrang krijgen bij het kopen van een nieuwbouwwoning.  
 
Meer en beter groen 
Ridderkerk is een groene gemeente en dat is mooi! Je hebt standaardgroen zoals gemaaide plantsoenen en 
goedkoop-in-onderhoud-groen. En groen van hoge kwaliteit met veel bloeiende planten; inheemse soorten met 
ecologisch groenbeheer.. Doordat soorten zijn verdwenen en door het gebruik van pesticiden zijn er steeds minder 
bijen, vlinders en vogels. En zij zijn hard nodig voor een gezonde leefomgeving. Groen is er niet alleen voor het mooi. 
De bomen zuiveren onze lucht, dempen geluid en huisvesten veel insecten. Daarom is de PvdA Ridderkerk kritisch 
over grootschalige bomenkap in onze gemeente. Wij zien graag dat er meer werk van wordt gemaakt om de 
hoeveelheid groen in onze gemeente te laten stijgen door het aanleggen van buurttuinen in straten die daarvoor 
belangstelling hebben en door in overleg met relevante partners als de provincie werk te maken van een groene 
gordel om Ridderkerk. De voor de zomer door de raad vastgestelde Groenvisie ziet er veelbelovend uit, maar alles 
valt of staat met de uitvoering.  
 
De PvdA Ridderkerk heeft er regelmatig voor gepleit dat de gemeente een ambtenaar met specifieke ecologische 
kennis in dienst neemt die kan zorgen voor een gedegen borging van ecologisch groenbeheer in de uitvoering van 
beleid. Wij zijn blij dat de gemeente inmiddels zo’n ambtenaar heeft aangesteld.  
 
En daarom dienen wij de motie van Bop1 over het Deltaplan Biodiversiteitsherstel mede in.  
 
Schone(re) straten en extra afvalboa 
Zwerfafval zorgt voor een rommelig straatbeeld, is schadelijk voor dieren en het milieu en leidt tot gevoelens van 
onveiligheid. Het is niet voor niets dat zwerfafval bij inwoners in veel gemeenten in de top drie van ergernissen 
staat. De PvdA Ridderkerk heeft regelmatig contact met inwoners die zich ergeren aan het zwerfafval op straat. Het 
gaat om afval dat bij afvalbakken ligt, dat naast afvalcontainers wordt geplaatst of zomaar ergens wordt gedumpt.  
Inwoners hebben natuurlijk een eigen verantwoordelijkheid om de leefomgeving netjes te houden en veel inwoners 
nemen die verantwoordelijkheid ook. De gemeente dient erop haar beurt echter voor te zorgen dat er voldoende 
afvalbakken en afvalcontainers zijn en dat deze wanneer ze vol zijn, tijdig worden geleegd.  
Naar aanleiding van een vorig jaar door ons ingediende motie heeft het college een aanvalsplan zwerfafval opgesteld 
met maatregelen op de korte en de langere termijn. Dit moet er uiteindelijk toe leiden dat Ridderkerk in 2030 een 



afvalvrije gemeente is. Volgens de wethouder moeten de eerste effecten van het plan begin volgend jaar zichtbaar 
zijn.  
De PvdA Ridderkerk hoopt dat hij gelijk heeft, maar met de invoering van het variabele tarief voor restafval per 1 
januari 2022 jaar ligt hier een grote uitdaging. Wij hebben daarom voor de zomer al een voorstel gedaan om tijdelijk 
een extra afvalboa in te zetten om verdere verrommeling van het straatbeeld tegen te gaan. Dit voorstel kon helaas 
niet op een meerderheid in de raad rekenen. Wij blijven de situatie kritisch volgen en sluiten niet uit dat wij op een 
later moment opnieuw zullen voorstellen om tijdelijk een extra afvalboa in te huren.  
 
Geluidwerende maatregelen bij West en het Oosterpark 
De PvdA Ridderkerk vraagt al langer aandacht voor de leefbaarheid in en rond het Oosterpark. Naar aanleiding van 
een door ons samen met de VVD ingediende motie heeft het college twee onderzoeken laten uitvoeren naar 
mogelijke geluidwerende maatregelen bij de A15 langs het Oosterpark en de effecten daarvan. Naar aanleiding van 
deze onderzoeken heeft de raad ingestemd met een scherm van 6 meter hoog langs de A15 dat in de toekomst 
eventueel verhoogd kan worden tot 8 meter. Wij zijn blij dat het scherm er komt, maar hadden net als veel 
omwonenden liever gezien dat er direct gekozen was voor een scherm van 8 meter hoog.  
Daarnaast vinden we het een gemiste kans dat er niet ook langs de Rotterdamseweg – meer specifiek het stuk 
tussen de A15 en P&R Oudelande – een scherm komt. Dit zou de geluidsoverlast die bewoners van de Zalm en de 
Tarbot van de snelweg ervaren, hebben verminderd en daarmee hebben bijgedragen aan hun woongenot. Reden 
voor 3VO.Biotoop om haar steun aan het collegevoorstel in te trekken.  
 
De PvdA Ridderkerk verwacht van het college dat de aanleg van het scherm langs de A15 bij het Oosterpark 
voortvarender oppakt dan de aanleg van het geluidscherm langs de A16 in West. De raad heeft in de vorige 
raadsperiode al ingestemd met het dichtmaken van het ‘gat’. Een collegevoorstel en bijna een raadsperiode verder is 
er nog geen zichtbaar begin gemaakt met de aanleg van het betreffende scherm. Er wordt op ingezet om aan het 
einde van dit jaar met de aanleg van het scherm te beginnen, maar het is de vraag of dit gaat lukken. Daarmee wordt 
het geduld van de werkgroep Lucht en Geluid en vele andere inwoners wel erg op de proef gesteld. We zijn 
inmiddels bijna vier jaar (!) verder (gerekend vanaf het eerste voorstel tot nu). 
 
De PvdA Ridderkerk blijft het jammer vinden dat er niet voor een doorzichtig in plaats van een betonnen 
geluidscherm is gekozen. Daarmee had enigszins tegemoet kunnen worden gekomen aan de bezwaren van 
bewoners van het Seringenplantsoen die hun uitzicht op de snelweg niet kwijtwillen.  
 
V: heeft het college de vragen al beantwoord die een betrokken inwoner van het Seringenplantsoen op 4 augustus 
heeft gesteld met betrekking tot het scherm in West? Begin oktober was dit namelijk nog niet het geval. Zo nee, 
wanneer gebeurt dit alsnog?  
 
Aandacht voor het Sportpark Bolnes 
SV Bolnes, RLTC en de hondenvereniging hebben mooie plannen om het Sportpark Bolnes te verduurzamen en te 
laten uitgroeien tot een extra ontmoetingsplek voor de wijk. Daaraan is door de sloop van de Beverbol, die naast een 
sporthal ook een ontmoetingsplek was voor Bolnes, veel behoefte. De PvdA Ridderkerk vindt het belangrijk dat de 
gemeente actief met de verenigingen meedenkt en deze ondersteunt. Voor het Sportpark Bolnes is al aan het begin 
van deze collegeperiode een toekomstvisie aangekondigd. Wij zijn een groot voorstander van deze visie. Al in de 
vorige raadsperiode hebben wij een voorstel gedaan om zo’n visie op te stellen, maar daar was toen geen 
meerderheid in de raad voor. De grote vraag is dan ook of die visie er deze collegeperiode nog komt. Verenigingen 
hebben behoefte aan een stip op de horizon en kunnen niet eindeloos aan het lijntje worden gehouden. Het is 
positief dat alle velden van SV Bolnes inmiddels zijn voorzien van LED-verlichting. Dit was een uitdrukkelijke wens 
van de voetbalvereniging die daarmee bespaart op haar vaste lasten. Veldverlichting is immers een aanzienlijke 
kostenpost.  
 
Bevorderen deelname reanimatiecursussen  
Het Maatschappelijk Burgerplatform adviseert om Ridderkerk op te delen in 6 minuten zones. Dit zijn zones waarin 
mensen binnen 6 minuten de juiste hulp kunnen krijgen bij een hartstilstand. Dit kan het verschil maken tussen leven 



en dood. Daarvoor is het belangrijk dat er voldoende AED’s over de gemeente verspreid zijn, dat deze goed worden 
onderhouden en dat deze waar mogelijk openbaar toegankelijk zijn.  
De afgelopen jaren hebben verschillende betrokken inwoners er bijvoorbeeld door middel van crowdfundingsacties 
voor gezorgd dat er een AED in hun straat of buurt is gekomen. Eerder dit jaar heeft de raad geld beschikbaar gesteld 
aan het college om 25 AED’s aan te schaffen.  
De PvdA Ridderkerk vindt het een goede zaak dat het aantal AED’s in de gemeente op deze manier toeneemt. Een 
dekkend AED-netwerk alleen is echter niet voldoende om Ridderkerk hartveilig te maken. Naast de inwoners die zich 
hebben aangemeld als burgerhulpverlener is het van belang dat er ook voldoende inwoners zijn die een 
reanimatiecursus hebben gevolgd. Om het aantal mensen dat een reanimatiecursus heeft gevolgd, te verhogen, 
vraagt het Rode Kruis al langer aandacht voor het belang van reanimatieonderwijs aan scholieren vanaf 12 jaar.  
 
M: wij dienen een motie in waarin we het college vragen om zich ervoor in te spannen dat het aantal Ridderkerkers 
dat een reanimatiecursus heeft gevolgd te vergroten en daarbij de EHBO-verenigingen en de scholen te betrekken.  
 
GOED WERKEN 
 
Tempo maken met centrumplan en proef met gratis parkeren 
Het winkelhart ondergaat de komende jaren een transformatie. De raad is vorig jaar akkoord gegaan met het 
Ontwikkelperspectief Centrum. Een toekomstvisie voor het winkelhart, die in verschillende deelplannen wordt 
uitgewerkt. Eerst is het gebied rond de Jan Steenstraat en omgeving aan de beurt, daarna het Sint Jorisplein etc. Ook 
de vastgoedeigenaren zijn bereid om in het winkelhart te investeren teneinde dit een impuls te geven. Waar de 
eerste effecten van de inspanningen van de vastgoedeigenaren al zichtbaar zijn met het verplaatsen van winkels, 
verbouwwerkzaamheden en het opknappen van een deel van de buitenkant van het winkelcentrum, is het 
vooralsnog wachten tot het moment dat de gemeente begint met het onderhanden nemen van de openbare ruimte 
rond het winkelhart. Hieraan is bij de winkeliers en vastgoedeigenaren veel behoefte. Het is immers het totaalplaatje 
dat het winkelhart weer aantrekkelijker moet maken. Als het aan de PvdA Ridderkerk ligt, wordt de buitenruimte 
rond het winkelhart sneller opgeknapt met meer groen, meer bankjes en behoud van het aantal parkeerplaatsen.  
Naast de investeringen in de buitenruimte zien wij graag dat de gemeente inzet op een pilot met gratis parkeren in 
het winkelhart om de effecten daarvan in beeld te brengen. Dit is een nadrukkelijke wens van de winkeliers. Gratis 
parkeren versterkt de concurrentiepositie van het winkelhart ten opzichte van de winkelcentra in omringende 
gemeenten zoals Zwijndrecht waar nu al gratis kan worden geparkeerd. Het is een hard gelag voor winkelaars die zes 
dagen per week hun best doen om het winkelhart op de kaart te zetten als inwoners om deze reden uitwijken naar 
het winkelcentrum in een andere gemeente. Velen van hen hebben het door het online winkelen, dat door corona 
verder is toegenomen, al lastig genoeg. 
 
Bloembakken terug in het winkelhart 
De BIZ Centrum heeft namens de winkeliers de afgelopen jaren meermaals aangegeven graag te zien dat de in 2010 
wegbezuinigde bloembakken terugkeren in het winkelhart. Tot die tijd zorgde de gemeente voor de bloembakken, 
de beplanting en het onderhoud ervan. De PvdA Ridderkerk heeft hier in de raad vaak aandacht voor gevraagd. 
Bloemen en planten verfraaien de openbare ruimte en zorgen voor aantrekkelijke toegangspleinen naar de winkels. 
Wij zijn dan ook verheugd dat de bloembakken dit jaar in het centrum zijn teruggekeerd.  
 
Schaatsbaan 
De PvdA Ridderkerk is een groot voorstander van evenementen in alle wijken van Ridderkerk. Evenementen dragen 
bij aan ontmoeting tussen jong en oud. Bovendien zijn zij een steuntje in de rug voor onze lokale ondernemers die 
hun best doen om te zorgen voor aantrekkelijke winkelcentra.  Wij zetten ons zoals bekend al meerdere jaren op 
allerlei manieren in voor de terugkeer van de geliefde schaatsbaan op het Koningsplein waarbij de horeca op het 
plein de consumpties verzorgt. In 2020 is er een motie van ons aangenomen waarbij de raad geld beschikbaar heeft 
gesteld om financieel bij te dragen aan de organisatie van een schaatsbaan. Vorig jaar kon de schaatsbaan vanwege 
corona helaas niet doorgaan. Wij hopen dat de schaatsbaan dit jaar wel doorgaat en dat de gemeente als ‘sponsor’ 
van de schaatsbaan prominent op de reclameborden en andere uitingen zichtbaar zal zijn. Want de schaatsbaan is 
van ons allemaal.  
 



V: is de gemeente gedurende de tijd dat de schaatsbaan op het Koningsplein staat zichtbaar als sponsor? Zo ja, op 
welke wijze? Zo nee, waarom niet? 
 
GOEDE ZORG 
 
Bestaanszekerheid is het fundament onder een inclusieve samenleving. Het is nodig om een zinvolle bijdrage te 
kunnen leveren aan de samenleving. Het is niet alleen de zekerheid van voldoende en voorspelbaar inkomen, het is 
ook de zekerheid van betaalbaar wonen, toegang tot betaalbare zorg en de mogelijkheid om een financiële buffer op 
te bouwen die nodig is voor onverwachte noodzakelijke uitgaven. Het zijn de noodzakelijke voorwaarden om als 
mens te kunnen ontwikkelen en mee te doen in de samenleving. De complexer wordende samenleving en de 
flexibilisering van de arbeidsmarkt zet dit onder druk. De SER adviseert om te investeren in Brede welvaart, 
waaronder zekerheid van werk en inkomen en toekomstig verdienvermogen.  
Gemeenten hebben een rol te vervullen als vangnet voor inwoners met een laag inkomen en als toegang naar zorg. 
Een inclusiviteitstoets bij elk besluit maakt Ridderkerk toegankelijker. 
 
Blijvend aandacht voor vrijwilligerswerk 
In Coronatijd hebben we gezien hoe ontzettend belangrijk vrijwilligerswerk is voor onze samenleving. De PvdA vraag 
aanhoudend aandacht voor vrijwilligerswerk, omdat we twee zaken niet goed zien gaan. Vrijwilligersorganisaties 
worden steeds meer belast met allerhande verplichte bureaucratische werkzaamheden, die ten koste gaan van 
motivatie en tijd voor het eigenlijke werk. Verminder die bureaucratie en zorg voor een goed vrijwilligersklimaat! 
En steeds meer maatschappelijke organisaties maken oneigenlijk gebruik van de inzet van vrijwilligers om de eindjes 
aan elkaar te kunnen knopen. Al jarenlang zien we in de zorg professionals verdwijnen waar vrijwilligers hun werk 
voor een groot deel of zelfs helemaal over moeten nemen. Nu zien we dat ook bij de Bibliotheek AanZet.  Op de 
Bibliotheek wordt door de gemeente bezuinigd. 
 
Vraag: Hoe staat het college tegenover deze vorm van arbeidsverdringing ?  
 
Meer maatwerk toepassen met de Kostendelersnorm 
Er zijn te weinig woningen en in veel woningen wonen kleine huishoudens. De kostendelersnorm maakt 
woningdelen onaantrekkelijk. Wie in de bijstand zit en gaat samenwonen met iemand met een eigen inkomen of 
spaargeld raakt zijn uitkering kwijt en wordt zo ineens volledig afhankelijk van de nieuwe huisgenoot. Ook als het 
een broer betreft of vanwege mantelzorg.  Uit angst voor hun financiële situatie zien mensen er daarom maar vanaf. 
Door de huidige wetgeving is het erg ingewikkeld om te bepalen wanneer iemand een relatie heeft en als een 
huishouden wordt gezien en wanneer iemand ergens gewoon regelmatig op bezoek is. De uitkomst verschilt per 
gemeente. In Tilburg is een pilot gestart van een jaar waarbij mensen met een uitkering een halfjaar zonder gevolgen 
kunnen samenwonen. PvdA Ridderkerk stelt voor om ook in Ridderkerk meer maatwerk toe te passen en dient 
daartoe een motie in. 
 
Motie: Wij dienen een motie in waarin wij het college verzoeken meer maatwerk toe te passen bij de 
Kostendelersnorm  
 
Wachtlijsten 
Er zijn veel wachtlijsten en wachttijden in het Sociale Domein. Bij de jeugdhulp en jeugdzorg, bij de aanvraag voor 
Huishoudelijk Hulp, bij de aanvraag voor dagbesteding en begeleiding, bij de aanvraag WMO-vervoer. Huisartsen en 
organisaties zijn veel te tijd kwijt met het regelen van zorg voor kwetsbare inwoners. Het bereiken van de juiste 
contactpersoon bij de gemeente is moeilijk. Ook spoedprocedures bieden geen soelaas meer. Mantelzorg wordt 
daardoor steeds zwaarder. 
Wanneer inwoners, mantelzorgers, organisaties of huisartsen niet actief de gemeente benaderen duurt de wachttijd 
het langst. Met schrijnende situaties tot gevolg. Wachttijden moeten daarom worden weggewerkt om te beginnen in 
de eigen BAR-organisatie. 
In januari stelden wij vragen over het afgeven van een WMO-beschikking voor jongeren na de opmerking van de 
ambtenaar dat ze nu pas bezig zijn met de aanvragen oktober van het jaar ervoor. Er was toen een vertraging van 
vier maanden. Voor de zomer werd opgemerkt dat er achterstand was bij het afgeven van beschikkingen voor 



dagbesteding. In de monitor Sociaal Domein in de Tweede Tussenrapportage staat dat het aantal beschikkingen 
begeleiding en dagbesteding in die periode is afgenomen ten opzichte van het voorgaande jaar. Omdat er geen 
verbetering was werd er na de zomer weer aandacht aan besteed. In de coalitie is gesproken over oplossingen 
waarop de coalitiepartij ChristenUnie een motie aankondigde voor een soort Generaal Pardon voor wachtende 
WMO aanvragen.  
Wij dienen de Motie Generaal Pardon van de ChristenUnie van harte mede in 
 
Doorlopende Aandachtspunten  
Opvallend is dat noch in de begroting noch in de tweede Tussenrapportage concrete informatie staat over de 
achterstanden bij het afgeven van beschikkingen. Deze relevante informatie voor de gemeenteraad over de 
dienstverlening aan onze hulpvragende inwoners ontbreekt.  
Een belangrijke pijler in het beleid is het Wijkteam. Ook nu wordt door het college in de beantwoording van onze 
vragen uitgesproken dat men de Wijkteams niet wenst te evalueren. Vraag blijft waarom niet?  
De positie van inwoners in het Sociale Domein is niet sterk. Clientondersteuning blijft onverminderd belangrijk. Heeft 
Ridderkerk zich op tijd aangemeld voor de extra gelden uit de Koploper Clientondersteuning-regeling waarover het 
VNG de gemeente informeerde?  
Ook belangrijk is een centraal lokaal laagdrempelig en onafhankelijk punt waar opmerkingen en klachten kunnen 
worden geuit. En die hulpvragers en zorgaanvragers kan sterken in het proces met de gemeente. Dit ontbreekt in 
Ridderkerk. 
 
Actief armoede tegengaan en schulden voorkomen 
In de tweede Tussenrapportage staat dat er geen sprake is van exponentiele groei van aanvragen. De effecten van 
de corona crisis zijn niet voor iedereen hetzelfde. Uit onderzoek is gebleken dat de zwakste schouders de zwaarste 
lasten moesten opvangen. Ook in Ridderkerk. 
Ook blijkt uit onderzoek dat de kansenongelijkheid voor kinderen en jongeren is toegenomen. PvdA Ridderkerk 
dringt erop aan dat het wijkteam op de scholen daar extra aandacht voor heeft. En daar actie op onderneemt. 
 
Vraag: Wordt het aantal uren dat het wijkteam beschikbaar heeft op de scholen uitgebreid? 
 
Bereiken van Minima en voorkomen schulden 
Opvallend is dat juist in deze lastige corona-tijd het aantal afwijzingen op de aanvragen voor de minimaregeling 
Meedoen drie keer zo hoog is als in de vergelijkbare periode vorig jaar. En het aantal afwijzingen voor bijzondere 
bijstand 28% hoger. Waarom? Er zitten aanvragen tussen van ouders onder druk, van mensen met erge kiespijn en 
van hoogopgeleide mensen die een opleiding willen volgen die beter aansluit bij de arbeidsmarkt maar daartoe nu 
geen kans krijgen.  
Door een maatregel van het rijk dalen de Participatie uitkeringen. Minima worden daarnaast geconfronteerd met 
hogere kosten door thuiswerken en thuisscholing en gestegen energieprijzen. Het schuldenrisico stijgt. De door het 
rijk aangegeven €430 is niet genoeg voor de mensen die echte energiearmoede ervaren. Veel mensen durven de 
kachel niet meer aan te zetten. En zitten met een dikke trui, een dekentje en een kop thee op de bank. En overdag in 
de bibliotheek. Dit is het moment voor de gemeente om uitreikend te zijn en juist deze groep te leren kennen. 
 
Onvolledige Kwijtschelding en schuldenrisico 
Ridderkerks minima krijgen geen volledige kwijtschelding van de lokale lasten. Zij moeten altijd nog ca €125 betalen. 
Veel minima treffen een betalingsregeling maar kunnen die €25 moeilijk missen, er hoeft niet veel te gebeuren 
voordat er schulden ontstaan. Er zijn de afgelopen periode veel voorstellen gedaan die miljoenen kosten. Voor 
slechts een miljoen zou Ridderkerk 4000 inwoners waaronder AOW’ers, kinderen en ondernemers vier jaar lang dit 
schuldenrisico kunnen ontnemen.  
 
Communicatie 
Nog steeds worden uitkeringen geheel of gedeeltelijk ingehouden voordat de uitkeringsgerechtigde daarover is 
geïnformeerd. Zo bleek bij twee huishoudens waar de brief van de gemeente drie weken na het inhouden van de 
uitkering arriveerde. Daardoor ontstaan schulden bij bijvoorbeeld een woningcorporatie. Wanneer later de uitkering 
met terugwerkende kracht weer wordt gestort zijn er financiële problemen ontstaan door de aanmaningskosten die 



niet worden gecompenseerd door de gemeente. Ook de bejegening blijft een aandachtspunt. Een goed uitgangspunt 
blijft: Behandel de ander zoals je zelf behandelt wilt worden. 

Kleine giften toestaan  
Veel energie en werk gaat er naar het verwerken bij uitkeringsgerechtigden van kleine giften of vergoedingen. In 
andere gemeenten zoals Barendrecht is er daarom voor gekozen om kleine giften en vergoedingen jaarlijks tot een 
bedrag vrij te laten. In Ridderkerk is dit nu beperkt tot een keer tijdens de totale uitkeringsperiode. PvdA stelt voor 
om jaarlijks een bedrag vrij te laten.  Wij dienen daartoe een motie in.  

Motie: Jaarlijks toestaan van kleine giften tot een bepaald bedrag bij mensen in de bijstand 

Gedupeerden Toeslagenschandaal 
De 200 Ridderkerkse toeslagenouders die door de overheid in de problemen zijn gekomen kunnen meer hulp 
gebruiken dan nu in Ridderkerk wordt gegeven. Een vast overkoepelend contactpersoon wordt gemist.  
Gedupeerden geven aan nog steeds hun leven niet te kunnen oppakken vanwege de schulden en het tempo waarop 
dossiers worden opgepakt door het rijk. Zij zoeken ook hulp met brieven of communicatie met andere organisaties 
zoals bijvoorbeeld nodig is bij uit huis geplaatste kinderen. PvdA Ridderkerk is van mening dat onderzocht zou 
moeten worden of schulden van gedupeerden kunnen worden overgenomen. Het rijk komt te zijner tijd met een 
compensatie dus het financiële risico voor de gemeente is laag. Het positieve effect op de ouders en de kinderen die 
na meer dan tien jaar misère weer hun leven kunnen oppakken zal hoog zijn. Wij dienen daartoe een motie in. 

Motie: Overnemen schulden gedupeerden Toeslagenaffaire 

Doelgroepen Vervoer 
Het college heeft na de onvoorziene stijging van de kosten in met name het Leerling Vervoer twee bezuinigingen 
voorgesteld in het WMO-vervoer. De aanmeldtermijn werd bepaald op 24 uur en de stiptheid werd verlaagd naar 
90%. Dit betekent in de praktijk dat inwoners die noodgedwongen gebruik maken van het WMO-vervoer een op de 
10 ritten langer moeten wachten dan het half uur dat nu al is opgenomen als wachttijd. Deze maatregelen 
veroorzaakten veel onrust en de wethouders gaven aan dat de aanmeldtermijn weer een uur zou worden. In de 
tweede tussenrapportage ontbreekt informatie over de gerealiseerde resultaten t.a.v. de aanmeldtermijn. Wel 
wordt gerapporteerd dat de stiptheid is gedaald voor de zomer naar 90%. Een ongewenste ontwikkeling. 

Financiën 
PvdA Ridderkerk vindt dat de sterkste schouders de zwaarste lasten zouden moeten dragen. Door de corona tijd en 
de complexer wordende samenleving hebben veel inkomens en ook lage middeninkomens het zwaarder. Ridderkerk 
is een gemeente met veel geld. Door de Eneco miljoenen hebben vooral veel ruimtelijke ordeningsprojecten een 
impuls gekregen. Ook het sociale vangnet in Ridderkerk kan verstrekt worden. Er is geld om schulden op te kopen 
zodat bijvoorbeeld slachtoffers van de toeslagenaffaire hun leven weer kunnen oppakken. Er is geld om minima 
volledige kwijtschelding te geven en ook de ondernemers met een laag inkomen en inwoners met alleen AOW. De 
kosten voor de WMO stijgen. Door het abonnementstarief zijn meer mensen met een hoog inkomen die voorheen 
zelf hun hulp in de huishouding betaalden naar de gemeente gekomen. Het rijk compenseert die toestroom niet. Het 
is belangrijk dat door deze toestroom de hulp aan mensen die het echt nodig hebben niet onder druk komt. In 
verschillende gemeenten wordt een soort inkomensdraagkracht -toets ingevoerd, zoals in Voorschoten en Krimpen. 
PvdA is voorstander van zo’n toets en vraagt het college om deze ook in Ridderkerk in te voeren. 

DIENSTBARE GEMEENTE 

Communicatie met inwoners en ondernemers 
Te veel inwoners en ondernemers die contact zoeken met de gemeente en in vrijwel alle             wijken zijn inwoners 
en ondernemers ontevreden over de communicatie met de gemeente. Dat betreft ook bewonerswerkgroepen, Wijk 
Overleggen en Platforms. Een enquête van de gemeente over het opnieuw inrichten van het Oosterpark werd 
ingevuld door 1200 inwoners. Daaruit kwam naar voren dat een overgrote meerderheid meer groen en minder 
water wilde. En toen presenteerde de gemeente een plan met minder groen en meer water!! Mensen waren 



hierover boos en teleurgesteld. Een ander voorbeeld betreft een ondernemer aan de Handelsweg die rond zijn 
bedrijfspand veel overlast heeft van poepende vrachtwagenchauffeurs die daar illegaal overnachten. Hij heeft dit 
vaak onder de aandacht gebracht en het was dus al lange tijd bekend bij de gemeente. Maar er werd pas iets met 
zijn meldingen gedaan na berichtgeving in de landelijke en lokale media. Nog een voorbeeld is dat betrokken leden 
van het wijkoverleg Centrum en Bolnes dreigen af te haken omdat er met hun jarenlange inbreng weinig tot niets 
wordt gedaan. En zo is er meer. 
Het college zegt steeds dat het participatie en inspraak van inwoners en ondernemers belangrijk vindt en bezig is 
verbeteringen aan te brengen. Er zijn ook wel wat verbeteringen zichtbaar. De vorig jaar vastgestelde groenvisie en 
de tweede ontwikkeling van de voormalige school aan de Windmolen tot appartementen zijn voorbeelden waar de 
participatie van inwoners wel goed is verlopen. De verbeteringen lijken echter incidenteel, persoonsafhankelijk en 
elke keer anders. 
De PvdA Ridderkerk pleit daarom al langer voor gedegen en laagdrempelige communicatie met inwoners en 
ondernemers. Daarnaast is het ons inziens nodig dat wanneer de gemeente een deugdelijk participatiebeleid 
vaststelt, dit goed borgt in alle ambtelijke afdelingen onder professionele leiding van participatiedeskundigen. Want 
met een beleid vaststellen heb je de werkwijze nog niet veranderd en dat is een lastig proces wat inzet en tijd kost.  
Ook inwoners en ondernemers moeten meer inzicht gegeven worden in wat participatie inhoudt. Wanneer in alle 
processen – in elke fase – sterke communicatie met en participatie van inwoners en ondernemers als een prioriteit 
wordt opgenomen en goed wordt toegepast, kan het vertrouwen van inwoners en ondernemers in de overheid 
teruggewonnen worden. Dat vraagt ook om betere afspraken met de wijkoverleggen en de platforms.  Goede 
communicatie en participatie aan de voorkant zorgt voor meer betrokkenheid en positivisme. En voorkomt 
verrassingen en kritiek achteraf. 

V: wanneer wordt de evaluatie van de participatie-instrumenten met de raad besproken en komt het college met 
voorstellen tot verbetering? 

Tot slot 
De PvdA Ridderkerk vertrouwt op een gemeentebestuur, beleidsmakers en inwoners met een warm hart en een 
verstandig hoofd. Wij danken de ambtenaren voor hun inzet om een begroting voor het komende jaar te 
presenteren.  
En wensen de raad en het college veel wijsheid en collegialiteit toe bij het bespreken ervan.  

Namens de PvdA Ridderkerk, 
Jeroen Rijsdijk, Arianne Ripmeester, Jilles Soffree, Yvet den Haan, Ruud van den Bergh 

inhoudsopgave



EvR (Jim Kloos en Cora van Vliet) Algemene Beschouwingen Begrotingsraad 4 november, 2021 

Inleiding 

Met genoegen kijken we terug op een laatste vol jaar van deze raadsperiode. Een periode die wederom gekenmerkt 
werd door Corona perikelen en mindere fysieke contacten. Een periode waarin we hebben gemerkt dat we elkaar via 
de digitale snelweg toch hebben weten te vinden. Een periode waarin de zaken ‘gewoon’ doorliepen. Nee, het 
verliep niet altijd vlekkeloos. Soms was bijsturing nodig.  

We zijn tevens bijna aan het eind van deze raadsperiode gekomen. Ook een periode waar EvR, ondanks onze interne 
problematiek, toch stand heeft gehouden als coalitiepartner om de mede opgestelde collegeplannen grotendeels tot 
uitvoering te brengen. Voor ons is dat niet altijd een gemakkelijke periode geweest. Maar dat zal mogelijk ook voor 
onze coalitiepartners zo zijn geweest. 

Ook een woord aan dank aan sommige oppositiepartijen dat zij ons afgelopen jaar vooraf betrokken hebben in hun 
moties en amendementen.  

We vinden het fijn dat het college onder andere ons verzoek rondom de zgn. 6-minuten zone gemeente heeft 
opgepakt en werk heeft gemaakt van een goed overzicht van beschikbare AED’s en gratis trainingen voor 
burgerhulpverleners. Iets wat wij de afgelopen twee jaar ook gratis hebben aangeboden. 

Een woord van dank aan alle ambtenaren die zo hard hebben gewerkt om de financiële rapporten (kadernota, 
begrotingen, tussenrapportages) op te stellen en op alle raadsvragen in te gaan. Wij zijn hen zeer erkentelijk. Wij 
gaan in op de punten die wij het meest belangrijk vinden om te melden. 

Plannen 

Afgelopen jaar zijn er ook veel plannen ontwikkeld of nader uitgewerkt. Plannen die behoorlijk wat impact hebben 
op Ridderkerk en haar inwoners. Denk onder andere maar aan de Klimaatvisie en de RES, de Groenvisie, de HOV-
visie, herinrichting van het Oosterpark, Het scherm aan de A15, de nota Gezondheidsbeleid, het bestemmingsplan 
Electropark 17, en niet te vergeten plannen voor het Sociaal Domein. Zo kwamen aan de orde: Plan extra inzet ter 
voorkoming problematische schulden; iets waar wij volledig achter kunnen staan. 

Voor wat de klimaatplannen betreft, maakt EvR zich zorgen over de haalbaarheid en betaalbaarheid. 

Vraag aan de wethouder: 

1. Nu Rotterdam zich financieel heeft teruggetrokken uit het Warmwaternet bedrijf;
wat betekent dat voor de uitvoering van een mogelijk warmwaternet in Ridderkerk?

Sociaal Domein: Jeugdzorg 

Binnen het Sociaal Domein is er ook veel te doen op het gebied van jeugdzorg. Veel uitleg behoeft dit niet. Wel 
aanpakken en doorpakken en bovenal voorkomen dat specialistische jeugdzorg nodig is door sneller hulp te bieden 
of preventief te werken. IKC’s zien wij écht als mogelijkheid om eerder aan de voorkant te komen. Daarom zijn wij 
voorstander om IKC’s blijvend te ondersteunen met contactpersonen uit het Wijkteam, voorstander om meer 
huisartsen te betrekken door samenwerking met het wijkteam en voorstander van het werven van meer 
pleeggezinnen, bij voorkeur in Ridderkerk zelf. Een pleeggezin is immers een tijdelijke oplossing zodat minderjarigen 
beschermd worden in hulpeloze situaties. Het houdt de kinderen in een gezinsomgeving tot hun eigen gezin of 
familielid weer voor hen kan zorgen. En dat is belangrijk. Daarom dienen wij samen met de SGP een motie hiertoe in. 

Motie: Campagne voor meer (deeltijd) pleegouders  

Om de juiste acties uit te voeren is het van groot belang te weten waar de problematiek binnen de jeugdzorg exact 
ligt en wat deze precies behelst. Vandaar dat wij samen met de SGP een motie indienen om een onderzoek in te 
stellen naar de aard en omvang van de jeugdproblematiek in Ridderkerk. 



WMO: 

We hebben onze zorgen al eerder in de raad geuit, toen bekend werd gemaakt dat het WMO-vervoer te duur werd 
en ritten al 24 uur van tevoren aangevraagd dienden te worden, om zo kosten te kunnen besparen. Gelukkig is dit 
weer teruggebracht naar één uur. Er worden miljoenen uitgegeven aan schermen, herontwikkeling centrum, 
nieuwbouw scholen, enzovoorts. Allemaal nuttige zaken hoor. Maar de mensen die het WMO-vervoer zo hard nodig 
hebben staan in de kou als we het niet blijvend mogelijk maken voor hen om deel te kunnen blijven aan onze 
samenleving! Daarom zien wij graag dat er voor de komende jaren het WMO-vervoer goed geregeld blijft. Aan EvR 
zal het zeker niet liggen! 

Onlangs dienden we samen met de Christen Unie een motie in om WMO-beschikkingen tijdig te behandelen en de 
wachtlijsten te laten verdwijnen. We vernamen toen van de wethouder dat er onder meer een tekort aan personeel 
is, waardoor het niet op korte termijn mogelijk was deze aanvragen te behandelen. Daarom dienen wij samen met 
de CU wederom een motie in om per direct voor alle meldingen gedaan tot 4 november 2021 een beschikking af te 
geven mits duidelijk is welke voorziening wordt aangevraagd en het geen aanvragen voor verbouwing en vervoer 
betreft. 

Preventie: 

Preventie is belangrijk op meerdere gebieden. Ook op het gebied van Gezondheid en Welzijn. Wij zien graag dat dit 
college periodieke preventieve gezondheid checks voor AOW’ers stimuleert, opdat ouderen langer gezonder thuis 
kunnen blijven wonen. We vroegen hier vorig jaar ook al om. 

VRAGEN AAN HET COLLEGE: 

1. Hoe staat het hiermee in Ridderkerk?

2. Wordt hier al iets aangedaan, en zo ja, wat dan?

Maar ook vóóraf verslaving, stress en overgewicht voorkomen en direct aanpakken bij signalen hiervan. Dit kan al 
heel goed vanaf de schoolgaande leeftijd worden opgepakt. Jong geleerd is oud gedaan. Dat geldt zowel voor goede 
als slechte gewoonten; dus laten we zorgen dat het goede zijn en blijven en dat de slechte gewoonten zich niet 
kunnen ontwikkelen. 

Belangrijk is ook om bij geestelijke problemen een overbrugging aan te bieden bij lange wachttijden in de GGZ. 

Economie, werk en inkomen: 

Economie, werkgelegenheid, onderwijs, ondernemerschap. Het heeft allemaal met elkaar te maken en het 
beïnvloedt elkaar. Het is daarom van belang dat Ridderkerk werkt aan een goed bedrijfsvestigingsklimaat, goede 
scholen, voldoende stageplaatsen, goede bereikbaarheid, goede woningen en een rijk en actief cultureel aanbod. 
Wanneer Ridderkerk een sterke economische positie heeft, biedt dit inwoners meer kansen, werkgelegenheid en 
toekomstperspectief.  

Belangrijk is dat het regionale onderwijs goed aansluit bij de economische ontwikkelingen van Ridderkerk. 
Samenwerking tussen onderwijs, ondernemers, overheid en organisaties is daarom van essentieel belang.  

Ridderkerk dient ondernemers en startups goed te faciliteren en hen wel vrij te laten om te ondernemen! 

We bestrijden armoede door mensen met een bijstandsuitkering uitzicht op een baan te bieden door beter te 
matchen op hun kennis, ervaring, ambitie, wensen en leefstijl (nevenfuncties bijvoorbeeld). Het volgen van een 
opleiding en/of het hebben van een baan met inkomen zorgt er ook voor dat mensen een beter gevoel over zichzelf 
hebben, dat zij meer kansen voor de toekomst creëren en meer zelfstandig zijn. De gemeente dient daarom 
inwoners in de bijstand te stimuleren om een opleiding te volgen of een werkervaringsplaats te vinden. 

Op het gebied van belastingbeheersing vindt EvR dat de WOZ-bijdrage per jaar niet meer dan maximaal het 
inflatiecijfer mag stijgen, omdat de WOZ geen melkkoe is. Het preferente dividend welke jaarlijks uit Stedin kan 
komen, dient in onze ogen besteed te worden aan lastenverlaging van inwoners en bedrijven. 



Sport, cultuur en beweging: 

Evengoed is beweging ook heel belangrijk. Zowel voor de fysieke als psychische balans in het leven van onze 
inwoners. Door Corona zijn veel mensen gestart met wandelen en bewegen. Laten we hen stimuleren dit blijvend te 
doen door a. meer fitness- en sportapparatuur in de buitenruimte te plaatsen en b. een zogenaamde sport-pas, al 
dan niet gecombineerd met een cultuur-pas en de Ridderkerkpas, te introduceren. Met zo’n pas kunnen onze 
inwoners bijvoorbeeld 3x gratis alle sporten van hun keuze uitproberen en korting krijgen op aanschaf van kleding 
en/of materialen die voor hun sport nodig zijn. Ook zou deelname aan culturele activiteiten hiermee gestimuleerd 
kunnen worden. Daarom dienen wij hiervoor de volgende motie in. 

Motie: Sport- en cultuurpas voor Ridderkerkers introduceren en onderzoeken of combinatie met de Ridderkerk 

pas mogelijk is 

Verder vindt EvR het belangrijk dat de rookvrije zones rondom sportvelden en verenigingen worden uitgebreid. Niet 
alleen in de kantine of op het veld, maar ook er omheen moeten sporters zo min mogelijk met roken in aanraking 
komen. 

Op sommige plaatsen in de buitenruimte zouden bijvoorbeeld schaakborden of -tafels geplaatst kunnen worden, 
waarmee inwoners gestimuleerd worden logisch na te denken en waarmee zij de kans krijgen andere inwoners te 
ontmoeten. Geheel ongedwongen en op een bijna natuurlijke wijze vinden er dan ontmoetingen plaats. Dat is goed 
tegen eenzaamheid. Daarom dienen wij samen met de SGP de volgende motie in: 

Motie: Schaakborden in Ridderkerk 

Onderwijs 

Onderwijs is het overbrengen van kennis, vaardigheden, houding en gedrag met vooraf vastgelegde doelen. 
Onderwijs zorgt ervoor dan inwoners zich kunnen vormen en ontwikkelen, al van jongs af aan. En dat is belangrijk, 
want het is een ticket naar de toekomst. Naar zelfstandigheid, naar een goede plek op de arbeidsmarkt en in de 
samenleving. Goed onderwijs is niet alleen belangrijk voor het individu maar ook voor de gemeente waarin het 
individu woont. En voor de bedrijven die hierin of in de regio zijn gevestigd. 

Echt voor Ridderkerk hecht veel waarde aan goed onderwijs; doorlopende leerlijnen en samenwerking tussen 
onderwijs, ouders en de overige samenleving.  

Niet alleen tijdens de schooltijden, maar ook daarbuiten. Daarom vindt EvR dat we de Brede School moeten blijven 
faciliteren om het mogelijk te maken dat Ridderkerkse kinderen zich breder kunnen blijven ontwikkelen, ook na 
schooltijd, op het gebied van sport, bewegen, kunst, cultuur en gezondheid. Vergeet echter niet de leerlingen, die 
een uitdagendere schoolaanbod nodig hebben. 

Problemen, zoals leerachterstand, schooluitval, taalachterstanden, verslavingsproblematiek enzovoort, dienen snel 
gesignaleerd en aangepakt te worden. Op scholen behouden we de contactpersonen dan wel breiden we ze uit om 
meer aan vroeg signalering te (kunnen blijven) doen. 

Taalachterstanden en laaggeletterdheid dienen ook aangepakt te worden in Ridderkerk. Weet het college en de raad 
dat het niet goed kunnen lezen, schrijven en/of rekenen de laaggeletterde zelf zo’n 575 euro per jaar kost? En dat 
17,9% van de 15-jarigen risico loopt om laaggeletterd te worden?1  

Volgens onderzoek heeft zo’n 11 tot 13 % van de Ridderkerkers niet voldoende vaardigheden om in de huidige 
maatschappij mee te doen, dat zijn zo’n 5.800 tot 7.800 inwoners van 16 jaar en ouder in gemeente Ridderkerk2. Dit 
zijn niet alleen nieuwkomers, maar ook mensen die in Nederland geboren zijn. 
Tijd om hier dus méér aandacht aan te besteden. Wij denken dat dit o.a. kan door een taalambassadeur aan te 
stellen; iemand die ervaringsdeskundige is en anderen kan enthousiasmeren om iets aan de problematiek te doen. In 

1 Bron: https://www.lezenenschrijven.nl/; document Feiten & Cijfers Laaggeletterdheid 
2 Bron: De Combinatie, artikel: Ridderkerkse bibliotheek maakt maand van Week van Lezen en Schrijven, di 1 sep 

2020, 11:28  

https://www.lezenenschrijven.nl/
https://www.decombinatieridderkerk.nl/nieuws/algemeen/52496/ridderkerkse-bibliotheek-maakt-maand-van-week-van-lezen-en-schrij


andere gemeenten werkt dit namelijk bevorderend om mensen met laaggeletterdheid in beeld te krijgen en hen te 
activeren hieraan iets te doen.  

Vragen aan de wethouder: 

1. Zou een taalambassadeur in Ridderkerk zinvol zijn?

2. En zo ja, gaat u hiermee aan de slag?

Verkeer, vervoer en wegen: 

Bereikbaarheid van Ridderkerk blijft voor EvR centraal staan, ongeacht hoe men zich wenst te vervoeren. Ouderen 
dienen actief aan de samenleving te kunnen blijven deelnemen.  Goed busvervoer is daarom van belang. 

Onze winkelcentra zijn gediend met gratis parkeerplaatsen. Het winkelcentrum “De Werf” in Bolnes is een duidelijk 
bewijs hiervan.  

De auto en natuurlijk de bus en de fiets dienen voldoende ruimte te krijgen op onze wegen. Het ontwikkelen van 
eenrichtingsverkeerswegen heeft daarom niet onze voorkeur. Het wordt er allemaal niet overzichtelijker en 
verkeersveiliger op. Ook het milieu is niet gediend met het omrijden dat daardoor ontstaat. Het zorgt immers voor 
extra CO2-uitstoot. Daarbij mag het ook géén zoektocht binnen de gemeente worden! Mensen van buiten 
Ridderkerk kunnen dan het centrum gaan mijden. Dit is weer onwenselijk in verband met de winkelleegstand in het 
centrum en de huidige en gewenste commerciële positie van het centrum voor ondernemers en aantrekkelijkheid 
inclusief toegankelijkheid voor bezoekend winkelend publiek. 

Veel straten in Ridderkerk zijn verzakt, tegels op voetpaden liggen ongelijk waardoor er al gevaarlijke situaties voor 
onze inwoners zijn ontstaan.   

Op sommige lokale wegen worden fietspaden niet duidelijk  gemarkeerd. Hierdoor weten automobilisten niet altijd 
welke ruimte zij dienen te geven aan fietsers.  

Ook voetpaden zijn niet altijd duidelijk gemarkeerd of eindigen ineens op heel onlogische plekken. EvR wil dat dit 
allemaal wordt verbeterd, zodat het logischer en veiliger is voor inwoners en bezoekers van Ridderkerk. 

EVR is niet gelukkig met de trend die is ingezet op het versoberen van het Openbaar Vervoer, waarmee het contact 
van Ridderkerk met de regio verschraald. Ridderkerkers moeten vrij kunnen reizen en zij moeten ondersteund 
blijven met bereikbaar en betrouwbaar OV binnen de gemeentegrenzen.  

We zijn daarom niet tevreden over de toekomst van het Openbaar Vervoer. We zien langere reistijden op de 
sneldienstroutes, doordat veel mensen eerst naar de haltes van deze sneldienst routes moeten zien te komen. 
Busdiensten zijn qua frequenties op sommige lijnen ook minder gunstig geworden. Kortom, EvR is hier niet helemaal 
gelukkig mee; net als vele Ridderkerkers. 

Wel zijn we blij dat AOW’ers gratis met de RET-bus kunnen reizen. Ons EvR verkiezingsmotto 65+, gratis met de bus, 
heeft hier zeker toe bijgedragen. Wij zien dat graag in de komende jaren zo blijven. 

Veiligheid. 

EvR vindt dat er op verschillende terreinen meer handhaving nodig is, zoals bij illegale plaatsingen van afval, bij 
overlast van verkeer, vuurwerk, geluid, wapenbezit en criminaliteit. Toezicht en handhaving zijn en blijven daarom 
erg belangrijk. Bestrijding van drugsgebruik, drugshandel en criminaliteit moet meer aandacht krijgen. Overlast van 
o.a. ondermijning, drugscriminaliteit, straatroven, inbraken en dergelijke dient te verminderen dan wel te worden
voorkomen.

Jongeren dienen weerbaarder gemaakt te worden tegen drugsgebruik, verslavingen en criminaliteit. 

Een gevoel van veiligheid heeft ook te maken met de directe leefomgeving. Is er voldoende verlichting op straat en 
werkt deze? Zijn er geen gevaarlijke verkeerssituaties door struiken naast of obstakels op de weg? Kan men veilig 
over straat lopen? Zijn er losliggende tegels, of tegels die omhoog worden gedrukt door wortels van bomen? 



Kortom, veiligheid is een groot begrip, dat écht aandacht verdient. EvR wil dat veiligheid deze aandacht ook krijgt. 
Buurtpreventies spelen daarbij een grote rol en dienen daarom goed gefaciliteerd te blijven. 

Het afgelopen jaar hebben er meerdere heftige incidenten in Ridderkerk plaatsgevonden. Ridderkerk wordt er nog 
niet veiliger op. Dit opgeteld bij alle drugsoverlast die wij Ridderkerkers meer en meer ervaren alsmede de overige 
berovingen en incidenten gedurende het afgelopen jaar, verzoeken wij het College om grote aandacht te hebben 
voor onze veiligheid. Het behoud van een eigen politiebureau in Ridderkerk vinden wij van EvR dan ook erg 
belangrijk.  

VRAGEN AAN HET COLLEGE: 

1. Wat is de huidige status van behoud van dit politiebureau?

2. Tevens verzoeken wij het College om te zorgen voor voldoende capaciteit om te kunnen handhaven.
Maatregelen zonder handhaving zet bijna geen zoden aan de dijk. Meer politie en handhavers zichtbaar op
straat draagt bij aan een verhoogd gevoel van veiligheid. EvR vindt dat er nog wel uitbreiding met minimaal
twee BOA’s mogelijk moet zijn.

Milieu en klimaat: 

Enerzijds staat het milieu en klimaat in de belangstelling. Ja, het klimaat speelt een belangrijke rol, maar is slechts 
deels door de mens beïnvloedbaar. Zeker het percentage dat Nederland daar wereldwijd aan kan bijdragen. 
Anderzijds moeten wij oppassen dat de vele aangekondigde maatregelen onze beleidsvrijheid niet beperken. Want 
wij willen kunnen leven, werken en genieten! En onder meer huizen kunnen bouwen.  

Ook mogen niet de stapelingen van extra, al dan niet milieu gerelateerde (directe of indirecte), belastingen teveel 
druk op het inkomen van huishoudens leggen.  

Natuurlijk zijn wij voorstanders van energieneutraal werken, wonen en recreëren. De schoonheid van Ridderkerk 
moet echter wel behouden blijven. Landschapsvervuiling door (teveel) windturbines willen wij niet. We zijn wel 
voorstanders van innovaties die het milieu en klimaat sparen.  

We dienen kritisch te kijken naar ons eigen afvalbeleid. Niet alleen wat het zou moeten zijn, ook het vervoer naar de 
verwerkingscentrale en de kosten dienen onder de loep te worden genomen. We willen bij-plaatsingen voorkomen. 
Mensen met een laag inkomen zitten niet te wachten op extra uitgaven om grofvuil op te komen halen. Daarom 
vindt EvR dat het afhalen van grof afval bij mensen thuis tweemaal per jaar gratis moet zijn. Daarom dienen wij 
hiertoe een motie in: 

Motie: gedeeltelijke vrijstelling kosten grof afval in Ridderkerk. 

EvR had het vorig jaar al over het zwerfvuil in Ridderkerk en de tekorten aan vuilnisbakken en wijk-/buurt 
afvalbakken. In de afgelopen twee jaar hebben wij al diverse schoonmaakacties in de wijken van Ridderkerk 
gehouden en gezien dat er toch écht iets gedaan dient te worden aan het (zwerf)vuil. In grote delen van ons 
prachtige Ridderkerk is echt een tekort aan afvalbakken en de reguliere (gele) vuilnisbakken. En daar waar ze staan, 
zijn ze vaak vol en worden te laat geleegd, waardoor er veel vuil naast zo’n bak terecht komt. Ditzelfde geldt voor de 
container afvalbakken. Het is goed te weten dat het college hiervoor met een plan zal komen. 

Met betrekking tot het openbaar groen vinden wij dat bomenkap zoveel mogelijk voorkomen moet worden, en dat 
bij nieuwe aanplant voor klimaatbestendige bomen gekozen moeten worden. Als laatste vinden wij een hoger 
niveau van onderhoud en beheer van het openbaar groen noodzakelijk, gezien het aantal klachten dat wij het 
afgelopen jaar van onze inwoners ontvingen. 

Ruimtelijke ordening en Wonen: 

Op dit moment ziet EvR al een toenemende behoefte aan meer betaalbare huur- en koopwoningen in Ridderkerk. 
Onze jongeren staan jaren ingeschreven en komen dan nog steeds niet in aanmerking voor een sociale huurwoning 
in Ridderkerk. En dat is onredelijk. Zij zijn hier vaak opgegroeid, sporten e/o werken in Ridderkerk en hebben heel 
hun sociale netwerk hier zitten. En toch worden ze genoodzaakt elders te gaan wonen? Dat gaat EvR te ver!   



Ouderen die kleiner willen wonen hebben ook nauwelijks kansen op een woning. Er is dus een groot tekort aan 
woningen voor starters, jongeren en senioren.   

Echt voor Ridderkerk wil voor alle inwoners een kwalitatief goede woningvoorraad beschikbaar hebben. Dit geldt 
voor alle doelgroepen: jongeren, ouderen, gezinnen en voor alle situaties, zoals eenpersoonshuishoudens, 
beschermd wonen situaties en levensloopbestendigheid. We willen dat onderzocht wordt of het mogelijk is om de 
percentages van verdelingen van (sociale) huurwoningen te veranderen in 75% voor Ridderkerkers en maximaal 25% 
voor mensen van buiten Ridderkerk. 

Vragen aan de wethouder: 

1. Ziet de wethouder, binnen de regionale akkoorden die er zijn, kans om de percentages van toedeling te
wijzigen in 75% voor Ridderkerk en 25% voor mensen van buiten Ridderkerk.

2. Zo ja, op welke termijn en hoe gaat het college dit aanpakken?

3. Zo nee, waarom niet?

Bij het (ver)bouwen van woningen houden we rekening met zo mogelijk energieneutraal wonen en klimaatadaptatie. 
Met de komst van de omgevingswet op 1 juli 2022 staan onze inwoners centraal. Er komt meer ruimte om te 
ondernemen en de procedures worden korter. We kijken hier dan ook naar uit. 

Financiën en participatie 

Ridderkerk staat er goed voor met een ruime reserve op de balans. Maar enige terughoudendheid om dit 
verantwoord te besteden is wel ons doel. Vanzelfsprekend gaat EvR de komende jaren ook weer voor een sluitende 
gemeentebegroting. Kosten gaan voor de baten uit; maar het dient wel om realistische en haalbare plannen te gaan. 

Onroerendzaakbelasting (OZB) wordt door een huizen bezittende Ridderkerkers opgebracht. Er dient kritisch te 
worden gekeken naar de opbrengsten. 

De gemeente is er voor al haar inwoners en dient deze dan ook centraal te zetten en hen te betrekken bij 
toekomstige plannen. Participatie is daarom van groot belang. Meningen, suggesties en ideeën van inwoners 
moeten dan ook serieus worden genomen. Niet alleen ‘luisteren’ maar er ook iets mee doen. En zeker een 
terugkoppeling geven wat er met de inbreng is gedaan. EvR erkent de onvrede hierover onder de inwoners! 

EvR wil dat Ridderkerk geen zesjes gemeente is, maar minimaal een 7 gemeente, op alle onderdelen waarop wordt 
geënquêteerd. Dus ook bij het onderwerp participatie, waar we een 6,3 scoren, zien wij graag meer inzet vanuit de 
gemeente om van participatie meer te maken. 

Slot: 

Graag wensen wij het college van B&W, de ambtelijke organisatie, de (burger)raadsleden en eenieder die betrokken 
is bij het reilen en zeilen van en in de gemeente heel veel succes toe in de komende periode. 
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